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PROTOKÓŁ Nr VI/2024 

 

z obrad VI Sesji Rady Miejskiej Leszna IX kadencji,  
odbytej w dniu 21 listopada 2024 roku w sali sesyjnej Urzędu  
Miasta Leszna ul. Kazimierza Karasia 15, w godzinach  
od 14:00 do 16:16. 
 

Pan Patryk Józefowicz – Przewodniczący Rady Miejskiej Leszna IX kadencji 

przewodniczy obradom VI Sesji Rady Miejskiej Leszna. 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Szanowni Państwo, otwieram 

obrady VII Sesji rady Miejskiej Leszna. Witam Pana Prezydenta Grzegorza 
Rusieckiego wraz ze współpracownikami, witam przedstawicieli służb 
mundurowych, organizacji pozarządowych, organizacji związkowych, witam 
nowych radnych Młodzieżowej Rady Miasta Leszna, cieszymy się, że jesteście  
z nami. Witam wszystkich zaproszonych gości, a także przedstawicieli lokalnej 
prasy i telewizji. Proszę o zalogowanie się do systemu e-Sesja i potwierdzenie 
obecności. Jeszcze Pan radny Mocek, Pan radny Nowacki, dobrze dobrze 
poczekamy jeszcze chwilę. Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że na 23 radnych w sesji 
na chwilę obecną uczestniczy 22 radnych. Mamy kworum, więc wszelkie 
podejmowane uchwały będą prawomocne. Informuję Państwa radnych, że nie 
wniesiono uwag do protokołu z V Sesji naszej Rady. W programie e-Sesja w pkt 4 
podjęcie uchwał w sprawach zostały umieszczone opinie-stanowiska komisji przy 
każdym omawianym projekcie uchwały. Jeżeli nie będę widział sprzeciwu, nie będę 
ich odczytywał. Sprzeciwu nie widzę. Przypominam RODO, sesja jest nagrywana, 
proszę o przemyślane wypowiedzi, żeby nie narazić się na niepotrzebne 
konsekwencje związane z ujawnieniem danych osobowych. Państwo radni 
otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji   – Jest na piśmie i stanowi Załącznik 
Nr 1 do niniejszego protokołu, a ponadto na swojej skrzynki mailowe otrzymali 
Państwo autopoprawki do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
miasta Leszno na rok 2024, druk nr 73  – Jest na piśmie i stanowi Załącznik  
Nr 2 do niniejszego protokołu, II wersję projektu uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej miasta Leszna lata 2024-2039, druk nr 74   – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu oraz II wersję 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego w rejonie ulic Adama Mickiewicza, Juliusza Słowackiego i Cichej  
w Lesznie, druk nr 83  – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego 
protokołu. W dniu 19 listopada Prezydent Miasta Leszna zwrócił się z wnioskiem  
o umieszczenie w porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały na druku nr 104 
w sprawie przyjęcia od Powiatu Leszczyńskiego zadań w zakresie prowadzenia 
powiatowej biblioteki publicznej  – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 5 do 
niniejszego protokołu. Wobec tego umieszczam projekt uchwały na druku nr 104 
w pkt 4 podpkt 21 porządku obrad tym samym obecny podpkt 21 staje się podpkt 
22 i tak to ostatniego projektu uchwały. Pytam Państwa radnych, czy są jakieś uwagi 
do porządku obrad? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do przegłosowania 
zaproponowanego porządku obrad. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem 
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zaproponowanego porządku obrad? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję 
bardzo, 22 osoby za, więc obradujemy wg zaproponowanego porządku obrad. 
 
Wniosek został podjęty:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 
Porządek obrad: 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
3.  Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2024 – DRUK Nr 73, 
2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2024-2039 – DRUK 

Nr 74, 
3) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 

samorządowych zakładów budżetowych na rok 2024 – DRUK Nr 75, 
4) zmiany Uchwały nr IV/37/2024 Rady Miejskiej Leszna z dnia 27 czerwca 2024 r.  

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
lub ujętym w gminnej ewidencji zabytków, zlokalizowanym na terenie miasta Leszna 
– DRUK Nr 76, 

5) zmieniająca uchwałę nr XXVI/348/2020 Rady Miejskiej Leszna z dnia 25 czerwca 
2020 r. w sprawie: Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta Leszna – DRUK Nr 77, 

6) ustalenia wysokości opłat za usuwanie z drogi pojazdu i jego parkowanie na parkingu 
strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia 
pojazdu – DRUK Nr 78, 

7) ustalenia w Mieście Lesznie Strefy Płatnego Parkowania, stawek opłat za postój 
pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Strefie Płatnego Parkowania, 
wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania – DRUK Nr 79, 

8) zmieniająca uchwałę Nr XVIII/252/2019 Rady Miejskiej Leszna w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg publicznych w granicach 
administracyjnych miasta Leszna – DRUK Nr 80, 

9) wyrażenia zgody na przystąpienie do sporządzenia zintegrowanego planu 
inwestycyjnego w rejonie ulicy Święciechowskiej oraz granic miasta Leszna – DRUK 
Nr 81, 

10) zatwierdzenia opracowania ekofizjograficznego podstawowego dla Miasta Leszna 
– DRUK Nr 82, 

11) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: 
Adama Mickiewicza, Juliusza Słowackiego i Cichej w Lesznie – DRUK Nr 83, 

12) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy 
Antonińskiej, Alei Marszałka Józefa Piłsudskiego oraz ulicy Poznańskiej w Lesznie 
– DRUK Nr 84, 

13) udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej na pokrycie części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu  
pn. „Rewitalizacja linii kolejowej nr 360 na odcinku Gostyń – Kąkolewo” – DRUK  
Nr 85, 

14) zmieniająca uchwałę nr V/59/2024 Rady Miejskiej Leszna z dnia 24 września 2024 r. 
w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 
nieruchomości stanowiącej lokale mieszkalne, na rzecz najemców, którzy złożyli 
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wnioski o wykup lokalu mieszkalnego po wejściu w życie uchwały nr VI/230/2019 
Rady Miejskiej z dnia 21 listopada 2019 roku – DRUK Nr 86, 

15) wyrażenia zgody na przedłużenie okresu użytkowania wieczystego ustanowionego 
dla nieruchomości gruntowej położonej w Lesznie przy ul. Osieckiej – DRUK Nr 87, 

16) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu wydzielonego pomieszczenia 
oraz części dawnej wieży obserwacyjnej w budynku Urzędu Miasta Leszna przy  
ul. Wałowej nr 5 – DRUK Nr 88, 

17) przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025-2028 – DRUK Nr 89, 

18) przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Miasta Leszna z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok” 
– DRUK Nr 90, 

19) ustanowienia roku 2025 w Lesznie Rokiem Romana Maciejewskiego – DRUK Nr 91, 
20) nadania nazwy lotnisku w Lesznie imienia Adeli Dankowskiej – DRUK Nr 92, 
21) przyjęcia od Powiatu Leszczyńskiego zadań w zakresie prowadzenia powiatowej 

biblioteki publicznej – DRUK Nr 104, 
22) wyboru Opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Leszna – DRUK Nr 93,  
23) rozpatrzenia petycji nr GP.152.7.2024 – DRUK Nr 94, 
24) rozpatrzenia petycji nr GP.152.8.2024 – DRUK Nr 95, 
25) rozpatrzenia petycji nr GP.152.9.2024 – DRUK Nr 96, 
26) przekazania wniosku według właściwości – DRUK Nr 97, 
27) rozpatrzenia wniosku mieszkańca Leszna – DRUK Nr 98, 
28) rozpatrzenia wniosku mieszkańca Leszna – DRUK Nr 99, 
29) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym na lokal 

użytkowy w budynku przy ul. Bolesława Chrobrego 11 w Lesznie – DRUK Nr 100.  
5.  Interpelacje i zapytania radnych. 
6.  Wolne głosy i wnioski. 
7.  Zakończenie. 

 
Pkt 2 – Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej Leszna. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Pozwolą Państwo, że zacznę od 
wydarzeń, w których uczestniczyłem i reprezentowałem Radę. Na początku 
października wraz z Prezydentem Grzegorzem Rusieckim na zaproszenie mera 
Montluçon odwiedziliśmy nasze partnerskie miasto, zostaliśmy zaproszeni do 
odwiedzenia targów, zapoznaliśmy się z obecnymi inwestycjami w Lesznie, 
nawiązaliśmy kontakty z przedstawicieli innych miast partnerskich Montluçon oraz 
oddaliśmy hołd zmarłemu Edwardowi Doleckiemu, który zainicjował kontakty z tym 
francuskim miastem. Zaprosiliśmy także Pana mera do Leszna, jeżeli wszystko się 
powiedzie, odwiedzi nas podczas Antidotum Airshow. W dniu 8 października 
wziąłem udział w inauguracyjnym koncercie Leszczyńskiego Festiwalu Muzycznego 
im. Romana Maciejewskiego, 9 października razem z Panem Prezydentem 
gościliśmy w ratuszu przedszkolaki z Przedszkola Miejskiego nr 19 w Lesznie,  
10 października odbyło się otwarcie po przebudowie ul. Wiosennej, a także później 
ul. Wiewiórkowej, dziękuję wszystkim Państwu radnym, którzy w tym otwarciu 
uczestniczyli. Cieszę się, że mieszkańcy pojawili się i to mieszkańcy osobiście mogli 
przecinać wstęgi do swoich ulic. 11 października odbyła się inauguracja 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku w Lesznie. W tym roku Uniwersytet ma aż  
332 słuchaczy i była to już 27. inauguracja w historii Uniwersytetu. 12 października 
odbyła się inauguracja Wyższej Szkoły Humanistycznej w Lesznie. Miło mi 
poinformować, że rektorem WSH od tego roku jest Pan dr Ryszard Hayn.  
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17 października uczestniczyłem w inauguracji Akademii Nauk Stosowanych  
w Lesznie. W tym roku uczelnia obchodzi 25-lecie swojej działalności,  
18 października wziąłem udział w inauguracyjnym posiedzeniu Młodzieżowej Rady 
Miasta Leszna nowej kadencji. Witamy na sali sesyjnej Panią Przewodniczącą 
Konstancję Dąbkowską, śmiało można się pokazać, razem z pozostałymi radnymi. 
W dniach 18 – 21 października gościliśmy delegację z niemieckiego Suhl, tutaj także 
wszystkim Państwu, radnym dziękuję za uczestnictwo w tych wydarzeniach, 
obchodziliśmy 40-lecie współpracy, mamy nadzieję, że będzie prężnie ono się 
rozwijać w kolejnych latach. 30 października z inicjatywy Stowarzyszenia Wygraj 
Siebie i Pani Teresy Rękosiewicz posadziliśmy drzewa przy, potocznie mówiąc 
leszczyńskich wieżowcach, z zamiarem odtworzenia parku Grody Leszczyńskie, 
także 3 drzewa, to z mojej inicjatywy zostały posadzone. 10 listopada 
uczestniczyliśmy w gali rozdania nagród Prezydenta Miasta Leszna, który 
zwieńczone był przepięknym koncertem Pani Olgi Bończyk, 11 listopada odbyły się 
obchody Święta Niepodległości, tradycyjnie w bardzo dużej liczbie radnych 
złożyliśmy kwiaty pod pomnikiem na Alejach Konstytucji 3 Maja. 12 listopada także 
miałem przyjemność uczestniczyć w II sesji Młodzieżowej Rady Miasta Leszna, 
jestem pod wrażeniem tych wszystkich planów, które młodzież tutaj chce 
realizować. Mam nadzieję, że zostaną one spełnione. 13 listopada uczestniczyłem 
w Poznaniu w gali organizowanej przez Unię Wielkopolan, na której rozdano po raz 
13. Wawrzyny Pracy Organicznej dla osób, które krzewią pracę organiczną wśród 
Wielkopolan. Chciałem wszystkim Państwu radnym podziękować za aktywność. 
Jak dobrze policzyłem od poprzedniej sesji odbyło się aż 19 posiedzeń komisji 
problemowych miasta Leszna, to świadczy o dużej aktywności, oby tak dalej i także 
podziękowania za uczestnictwo w spotkaniach z Prezydentem Miasta Leszna, było 
już 5 takich spotkań, liczne grono radnych, dużo tematów się pojawiało, więc myślę, 
że mamy tutaj duże pole do popisu i do pracy. Szanowni Państwo, zanim przejdę 
jeszcze dalej do omawiania, prosiłbym teraz o powstanie. 22 października zmarł 
Aleksander Starzyński, który w 2021 roku otrzymał tytuł Zasłużony dla Miasta 
Leszna za swoje zasługi dla ochrony zabytków. Bardzo proszę, abyśmy uczcili jego 
pamięć minutą ciszy. Dziękuję bardzo. Jeszcze kilka informacji z prac w Biurze 
Rady; 10 października Wojewoda Wielkopolska skierował informację dotyczącą 
regulaminu korzystania z obiektów użyteczności publicznej, wszyscy Państwo radni 
otrzymali tą informację na swoje skrzynki mailowe. 31 października Wydział 
Edukacji złożył w Biurze Rady informację o stanie realizacji zadań oświatowych za 
rok 2023/2024, w tym o wynikach egzaminów. Realizując obowiązek wynikający  
z art. 24h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym w dniu 
30 października br. przedłożyłem Wysokiej Radzie informację Przewodniczącego 
Rady Miejskiej Leszna o osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub 
złożyły je po terminie, nieprawidłowościach stwierdzonych, analizowanych 
oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły 
nieprawidłowe oświadczenia, działaniach podjętych w związku  
z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach 
majątkowych. Podobną informacje złożył również Prezydent Miasta Leszna, 
wszystkie informacje zostały przesłane na maila. W dniu 15 listopada, zgodnie  
z datą ustawową, Prezydent przedłożył w Biurze Rady projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej miasta Leszna, druk nr 101, projekt 
uchwały budżetowej miasta Leszna na 2025 rok, druk nr 102 wraz z materiałami 
informacyjnymi oraz projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek 
jednostkowych dotacji przedmiotowych dla samorządowych zakładów budżetowych 
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na 2025 rok, druk nr 103. Tego dnia wszystkie materiały zostały do Państwa 
dostarczone drogą elektroniczną, spłynęły także liczne skargi, wnioski i petycje, 
które rozpatrywane były na komisjach. Wszystkie pisma dostępne są do wglądu  
w Biurze Rady. Czy są jakieś pytania do wystąpienia? Nie widzę. Dziękuję bardzo. 
W takim razie przechodzimy do pkt 3 – informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
Proszę bardzo, Panie Prezydencie. 

 
Pkt 3 – Informacja Prezydenta Miasta Leszna. 
 

Pan Prezydent Rusiecki – Bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący. 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, pozwólcie, że swoją 
informację rozpocznę od poinformowania Państwa, że po 44 latach pracy na 
zasłużoną emeryturę przeszły 2 bardzo wyjątkowe, zasłużone panie, które dla 
miasta Leszna bardzo wiele znaczyły, znaczą, bardzo wiele zrobiły i jestem 
przekonany, że jeszcze będą dalej robić. To Pani Iwona Weber, wieloletnia 
sekretarka, zatrudniona jeszcze kiedy Prezydentem miasta był Pan Zenon Lorek, 
potem sekretarka kolejno Prezydenta Szczuckiego, Malepszego, Pana Prezydenta 
Borowiaka, więc myślę, że jakby wydała takie wspomnienia, jakiś pamiętnik, to 
myślę, że byłaby to dość ciekawa lektura. Natomiast na emeryturę przeszła również 
i obecna jest dzisiaj z nami Pani Janina Pietrowska, Przewodnicząca Zespołu  
ds. Orzekania o Niepełnosprawności. Chciałem bardzo serdecznie podziękować za 
ten profesjonalizm, zaangażowanie, za serce wkładane w pracę i życzę spokojnych 
i pełnych radości lat emerytury. Jest dzisiaj również z nami Pani Ewelina Majchrzak, 
która zastąpiła Panią Janinę Pietrowską w ramach awansu wewnętrznego, bardzo 
serdecznie obu Paniom dziękuję, gratuluję i myślę, że jeżeli Panowie Prezydenci 
Malepszy i Borowiak zgodziliby się, to byśmy razem podziękowali Pani Janinie.   

Pani Pietrowska – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, szanowni Państwo, dziękuję za zaproszenie, coś się w życiu zaczyna, 
coś się kończy, w moim przypadku nadeszło to drugie i po 44 latach pracy wciąż na 
rzecz społeczności lokalnej w różnych jednostkach samorządu terytorialnego, w tym 
ostatnie 25 lat w Urzędzie Miasta Leszna kończę, jako osoba spełniona zawodowo, 
ten etap w życiu, czego wszystkim Państwu życzę. Dziękuję bardzo. 

Pani Majchrzak, Przewodnicząca PZON – Prezydencie, Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, szanowni Państwo, dziękuję przede wszystkim 
Pani Jance za te wspólne 22 lata pracy. Praca z Panią była dla mnie wielką 
przyjemnością. 

Pan Prezydent Rusiecki – Proszę Państwa, przechodząc już dalej, 
chciałbym bardzo serdecznie pogratulować Domowi Pomocy Społecznej w Lesznie, 
który uzyskał prestiżowe wyróżnienie Laur Jakości w opiece senioralnej 2024. 
Myślę, że dzisiaj jest taka szczególna okoliczność, bo 21 listopada to dzień 
pracownika socjalnego i myślę, że w imieniu nas wszystkich, radnych, władz 
samorządowych miasta chciałbym bardzo serdecznie podziękować tym 
dziesiątkom, czy nawet setkom pracowników socjalnych, którzy codziennie pracują 
na rzecz mieszkańców naszego Leszna, ogromne brawa dla nich. Dziękujemy 
serdecznie za waszą pracę. Proszę Państwa, 27 września złożyliśmy kwiaty pod 
pomnikiem Armii Krajowej w 85. rocznicę utworzenia Polskiego Państwa 
Podziemnego, tego samego dnia uczestniczyłem w pasowaniu klas pierwszych, 
które odbyło się w Szkole Podstawowej nr 2 im. Obrońców Polskiego Morza.  
1 października miałem przyjemność wręczać nagrody podczas Leszczyńskiego 
Lauru Oświaty, prestiżowej nagrody dla najbardziej zdolnych i pracowitych uczniów. 
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W tym roku wyróżnienie zdobyło 16 osób. Serdecznie gratuluję wszystkim 
laureatom, a także rodzicom i nauczycielom, którzy wspierają ich w tej drodze 
edukacyjnej. Tak, jak Pan Przewodniczący powiedział w dniach od 4 do  
7 października wspólnie z Panem Przewodniczącym Patrykiem Józefowiczem  
i Panią Lucyną Gbiorczyk, kierownikiem mojego gabinetu przebywaliśmy w naszym 
partnerskim mieście Montluçon we Francji. Jestem przekonany, że ta wizyta pozwoli 
na odnowienie tych naszych wzajemnych kontaktów, ale przede wszystkim pozwoli 
na to, aby na nowo mieszkańcy, przedstawiciele organizacji pozarządowych, 
przedsiębiorcy również w te relacje wzajemne weszli. 8 października tutaj  
w urzędzie odbyło się jedno z wielu spotkań z organizacjami pozarządowymi  
w zakresie sportu, kultury i pomocy społecznej, rozmawialiśmy na temat 
przyszłorocznego budżetu, ich oczekiwań, tego, co powinno się zmienić, co jest na 
bardzo dobrym poziomie. Chciałbym takie spotkania również cyklicznie powtarzać. 
9 października uczestniczyłem w spotkaniu w sprawie realizacji projektu rewitalizacji 
linii kolejowej nr 360 na odcinku Gostyń-Kąkolewo. Dzisiaj jedna z tych uchwał 
zmieniająca porozumienie z Urzędem Marszałkowskim w sprawie realizacji tej 
ważnej inwestycji nie tylko dla miasta Leszna. 9 października również odwiedził 
Leszno Wicemarszałek Województwa Wielkopolskiego Pan Jacek Bogusławski. 
Braliśmy udział w konferencji Biznes po wielkopolsku. Chciałbym również Państwa 
poinformować, że zakończyliśmy inwestycje polegające na budowie nawierzchni  
ul. Wiosennej i Jeziorkowej. Prace dobiegają końca również przy ul. Piaskowej,  
w przyszłym tygodniu wykonawca wchodzi na ul. Batorego. Myślę, że to jest nasza 
wielka satysfakcja, że ten plan utwardzenia ulic, który przyjęliśmy, jest realizowany. 
W najbliższych dniach zostanie ogłoszony przetarg na budowę ul. Zagłoby  
i Skrzetuskiego, natomiast tak, jak Pan Przewodniczący powiedział, budżet miasta, 
projekt budżetu został złożony w Biurze Rady i myślę, że jeszcze w grudniu uda się 
ogłosić przetarg na budowę ul. Skorupki, Andersena i Uroczej na leszczyńskim 
Zaborowie. 10 października uczestniczyłem w inauguracji roku akademickiego 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku, w tym roku 332 słuchaczy. To pokazuje, jak dużym 
zainteresowaniem cieszą się zajęcia. Uroczysta inauguracja była także wyjątkową 
okazją do uhonorowania osób szczególnie zasłużonych dla stowarzyszenia. Tak jak 
Pan Przewodniczący również wspomniał, odbywają się spotkania z mieszkańcami. 
Bardzo serdecznie dziękuję wszystkim tym, którzy chcą w nich uczestniczyć, 
dziękuję również radnym za obecność. Myślę, że to dla nas wszystkich jest dobry 
czas i uzyskanie cennych informacji na temat tego, jakie są oczekiwania 
mieszkańców miasta, jakie są również ich oczekiwania wobec władz miasta.  
11 października uczestniczyłem w uroczystościach z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej w I Liceum Ogólnokształcącym w Lesznie. Uczestniczyłem również  
w inauguracji roku akademickiego Wyższej Szkoły Humanistycznej, Akademii Nauk 
Stosowanych, 12 października odbyło się uroczyste otwarcie wystawy Leszno 
Czułość, to w ramach 22. Prezentacji, natomiast 15 października miałem 
przyjemność wręczyć nagrodę Prezydenta w tym konkursie, wszystkim bardzo 
serdecznie gratuluję. Zawsze podziwiam talent plastyczny, którego sam nie 
posiadam. 14 października dni edukacji narodowej, które odbyły się w Miejskim 
Ośrodku Kultury, była to dobra okazja, żeby wyróżnić dyrektorów, nauczycieli, ale 
także pracowników niepedagogicznych. 16 października w Leszczyńskim Centrum 
Biznesu odbyło się spotkanie z przedsiębiorcami. Takim głównym, czy wyjątkowym 
gościem tego spotkania był udział Wiceministra Rozwoju Technologii Pana 
Krzysztofa Paszyka. Jak też wspomniał Pan Przewodniczący, 18 października 
odbyła się I sesja Młodzieżowej Rady Miasta Leszna, już XIV kadencji, przyznam 
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się, że przeżywałem lekkie deja vu. Bardzo serdecznie gratuluję wszystkim nowo 
wybranym radnym, bardzo serdecznie gratuluję Przewodniczącej Konstancji 
Dąbkowskiej i życzę wszelkiej pomyślności w realizacji planów. Możecie być pewni, 
że samorząd miasta zawsze wspierał i będzie wspierał działania młodzieżowej rady. 
W dniach 19 do 21 października w Lesznie gościliśmy delegację Suhl  
z nadburmistrzem Andre Knappem, świętowaliśmy 40-lecie współpracy, podpisano 
również umowę potwierdzającą dalsze działania partnerskie. Myślę, że takim 
szczególnym, znaczącym i symbolicznym momentem tej wizyty była obecność 
delegacji naszego niemieckiego miasta partnerskiego podczas uroczystości  
85. rocznicy rozstrzelania polskich obywateli Leszna w roku 1939, na tej prawdzie 
historycznej musimy budować nasze przyszłe, dobre relacje. 29 października 
rozpoczęliśmy także akcję 100 drzew dla Leszna skierowaną dla mieszkańców, 
firm, instytucji organizacji pozarządowych. Na stronie sip.leszno.pl udostępniamy 
mapkę z lokalizacjami planowanych nasadzeń i każdy może dołączyć do tej akcji, 
fundując wybrane drzewko w konkretnej lokalizacji. Cieszę się również, że jest to 
realizacja jednego z punktów wyborczych Koalicji Obywatelskiej. 31 października 
miałem przyjemność uczestniczyć w finale 6. konkursu dla młodych projektantów  
i krawców „Szmaragdowy guzik”, który odbył się w Teatrze Miejskim, bardzo 
inspirujące niektóre prace. 1 listopada dzień Wszystkich Świętych, chciałbym w tym 
miejscu bardzo serdecznie podziękować wszystkim służbom miejskim, przede 
wszystkim straży miejskiej za zapewnienie bezpieczeństwa. Obyło się bez 
incydentów. Chciałbym również Państwa poinformować, że wraz z moim zastępcą, 
Panem Prezydentem Maciejem Grabianowskim w przededniu tego wyjątkowego 
święta odwiedziliśmy groby zmarłych prezydenta i wiceprezydentów miasta Leszna. 
Myślę, że warto abyśmy pamiętali o tych, którzy budowali i uczestniczyli  
w budowaniu naszego miasta. 5 listopada odbyło się spotkanie z przedstawicielami 
PKP, w którym omawialiśmy przekazanie Lesznu gruntów pod węzeł przesiadkowy. 
Natomiast 8 listopada uczestniczyłem w święcie patrona Szkoły Podstawowej nr 12. 
10 listopada spotkaliśmy się w Teatrze Miejskim, świętując dzień niepodległości. 
Była to okazja również do wyróżnienia osób, które zasłużyły się w zakresie kultury, 
sportu i działalności społecznej. 11 listopada wspólnie z gronem licznie 
zgromadzonych mieszkańców, licznymi delegacjami uczciliśmy Święto 
Niepodległości najpierw mszą w kościele pw. Świętego Antoniego, a potem 
uroczystością pod Pomnikiem Konstytucji 3 Maja i Odzyskania Niepodległości.  
13 listopada odbyły się jubileusze małżeńskie, na których miałem przyjemność 
spotkać się z 18 parami, które obchodziły 50. rocznicę pożycia małżeńskiego oraz 
1 parą, która świętowała 55 wspólnych lat. Była to też okazja, żeby podziękować 
tym małżeństwom, ich rodzinom za wkład, jaki wnoszą w rozwój naszego miasta. 
17 listopada odbył się finał konkursu talentów Rozwiń Skrzydła i koncert Łukasza 
Zagrobelnego, ważne wydarzenie. Myślę, że wszystkim nam zależy, aby w Lesznie 
„Janków Muzykantów” nie było, aby każdy, kto ma talent, mógł ten talent realizować. 
Bardzo dziękuję Przewodniczącemu Rady za możliwość wyświetlenia dzisiaj przed 
sesją Rady filmu, które rozpoczyna naszą kampanię „Jestem tu”. Ma to być 
kampania przede wszystkim skierowania do mieszkańców Leszna, do tego, abyśmy 
byli dumni z Leszna, abyśmy nie mieli takich fałszywych kompleksów związanych z 
naszym miastem. Leszno jest piękne, wszyscy tworzymy, tutaj mieszkamy, tutaj 
pracujemy, tutaj się uczymy, tutaj spędzamy wolny czas i myślę, że absolutnie 
możemy być z niego dumni. Realizując również obowiązek wynikający z art. 24h 
ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym pragnę 
poinformować, że w dniu 30 października przedłożyłem Wysokiej Radzie drogą 
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mailową informację Prezydenta miasta o osobach, które nie złożyły oświadczenie 
majątkowego lub złożyły je po terminie, nieprawidłowościach stwierdzonych  
w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem i wskazaniem 
osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, a także działaniach podjętych  
w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach 
majątkowych. Proszę Państwa, dzisiaj, oprócz tego, że mamy dzień pracownika 
socjalnego, mamy również światowy dzień telewizji. W związku z tym na ręce 
właścicieli Telewizji Leszno, całej redakcji składam najserdeczniejsze życzenia  
i podziękowania za pracę, jaką Państwo od już dziesięcioleci wkładacie w miasto. 
Natomiast korzystając z obecności Pani Lidii Matuszewskiej, chciałbym bardzo 
serdecznie pogratulować uzyskania prestiżowej nagrody Dziennikarskiego Koziołka 
2024. Myślę, że to jest wyróżnienie jej tylko dla Pani, dla całej redakcji także bardzo 
serdecznie gratulujemy. Proszę Państwa i teraz myślę, że informacja, która nas 
wszystkich ucieszy. Celowo nie podawałem jej wcześniej ze względu na również 
wagę tego wydarzenia i czas, na jaki miasto Leszno oczekiwało. Chciałem Państwa 
poinformować, że 15 listopada w Poznaniu, w obecności przedstawicieli Polskich 
Kolei Państwowych, podpisaliśmy akt notarialny, na mocy którego Miasto Leszno 
nabyło działki po byłej bocznicy kolejowej w Grzybowie. To jest ostatni element, 
który ograniczał, uniemożliwiał realizację budowy łącznika do Gronowa. Ten akt 
notarialny jest dzisiaj z nami. Myślę, że dla mieszkańców Gronowa, ale całego 
miasta, to jest bardzo dobra informacja. W przyszłym roku wykupy, a w kolejnych 
latach realizacja inwestycji. Realizujemy zobowiązania, również te wyborcze. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Czy są jakieś 
pytania do Pana Prezydenta? Nie widzę. W związku z tym przechodzimy do pkt 4 
naszych obrad. 

 
Pkt 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

1) zmiany uchwały budżetowej Miasta Leszna na rok 2024 – DRUK Nr 73 wraz  

z autopoprawką – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 6 do niniejszego 

protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę panią Alicję 

Wojciechowską, naczelnik Wydziału Budżetu o przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Dziękuję bardzo. Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Prezydencie, szanowni Państwo, uchwała 
ta została omówiona szczegółowo na komisjach Rady Miejskiej, ja tylko przypomnę, 
że zwiększamy dochody o ponad 20 000 000 zł, wydatki o ponad 12 000 000 zł oraz 
zwiększamy rozchody o kwotę 7 300 000, którą to kwotę Pan Prezydent 
zaproponował w budżecie na rok 2025 po stronie przychodów, w celu sfinansowania 
wydatków. Ta największa kwota tych dochodów tegorocznych to ponad 15 000 000, 
są to dodatkowe udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych, które 
otrzymaliśmy z budżetu państwa, natomiast jeżeli chodzi o wydatki, to ponad  
12 500 000 przeznaczamy na oświatę, z tego ponad 4 400 000 na dotacje dla 
niepublicznych jednostek oświatowych i ponad 7 600 000 na wynagrodzenia  
i pochodne dla nauczycieli i pracowników administracji i obsługi. Zmniejszamy też 
wydatki w związku z oszczędnościami na niektórych inwestycjach, jak  
i wynagrodzeniach w urzędzie miasta. Dziękuję. 
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Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druk nr 73 posiada pozytywną opinię-
stanowisko wszystkich komisji, na których był omawiany. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji, proszę o zgłoszenia, zamykam listę zgłoszeń. Nikt nie zgłosił się do 
dyskusji, więc przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały na druku nr 73 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Informuję Wysoką Radę, że uchwała została przyjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  4 głosy wstrzymujące się. 
 

Uchwała Nr VI/76/2024 
Jak w Załączniku Nr 7 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Leszna na lata 2024-2039 

– DRUK Nr 74 II wersja – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 8 do 

niniejszego protokołu. 

 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Panią 
naczelnik Alicję Wojciechowską o prezentację. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Dziękuję bardzo. Szanowni 
Państwo, WPF jest konsekwencją zmian w budżecie, wydłużamy go do roku 2043. 
Zmiany na rok 2024, to te omawiane przy zmianach w budżecie, natomiast też 
dostosowujemy WPF do projektu złożonego na rok 2025. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku nr 74 posiada pozytywną opinię-
stanowisko wszystkich komisji, na których był omawiany. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę, nie widzę zgłoszeń. 
Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały 
na druku nr 74? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 74 wraz z II wersją została podjęta.  
  
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  4 głosy wstrzymujące się. 
 

Uchwała Nr VI/77/2024 
Jak w Załączniku Nr 9 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
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3) ustalenia wysokości stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla 

samorządowych zakładów budżetowych na rok 2024 – DRUK Nr 75 – Jest na 
piśmie i stanowi Załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Panią 
naczelnik Wojciechowską o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Wojciechowska, naczelnik WB – Szanowni Państwo, uchwała 
w sprawie wysokości stawek dotyczy 2 zakładów budżetowych, którym zostały 
zwiększone dotacje: dla Miejskiego Zakładu Budynków Komunalnych, tutaj o 2 500 
zwiększaliśmy dotację, natomiast dla MOSiR-u o 84 000 zł. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku nr 75 posiada pozytywną opinię-
stanowisko wszystkich komisji Rady Miejskiej, na których był omawiany. Otwieram 
listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń. Nikt nie 
zgłosił się do dyskusji, więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych 
jest za podjęciem uchwały na druku nr 75? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję bardzo. Informuję Państwa radnych, że uchwała na druku nr 75 została 
podjęta jednogłośnie. 
 
Uchwała została podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 

 
Uchwała Nr VI/78/2024 
Jak w Załączniku Nr 11 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
4) zmiany Uchwały nr IV/37/2024 Rady Miejskiej Leszna z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków lub ujętym w gminnej ewidencji zabytków, zlokalizowanym na terenie 
miasta Leszna – DRUK Nr 76 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 12 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana Macieja Urbana, 

Miejskiego Konserwatora Zabytków o przedstawienie projektu uchwały. 
Pan Urban, MKZ – Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Panie 

Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni Państwo, nasza propozycja dotyczy zmiany 
terminu przyjmowania wniosków dotyczących dotacji na prace konserwatorskie  
i restauratorskie. Otóż dotychczasowy termin do dnia 15 grudnia każdego roku 
uniemożliwiał nam precyzyjne ustalenie budżetu. W tym momencie będziemy 
przyjmować takie wnioski do dnia 30 września, co pozwoli nam zdążyć z planami 
budżetowymi. Dziękuję uprzejmie. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku nr 76 posiada pozytywną opinię-
stanowisko Komisji Budżetowo-Finansowej oraz Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. 
Otwieram listę zgłoszeń w dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę. Tutaj także 
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nikt nie zgłosił się do dyskusji, więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 76? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 76 
została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
22 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 

 
Uchwała Nr VI/79/2024 
Jak w Załączniku Nr 13 

 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie;  
 
5) zmieniająca uchwałę nr XXVI/348/2020 Rady Miejskiej Leszna z dnia 25 czerwca 

2020 r. w sprawie: Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta Leszna – DRUK Nr 77 
– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana Roberta Fryza, 
naczelnika Wydziału Edukacji o przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Fryz, naczelnik WE – Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni Państwo, zmiany, które proponujemy, 
podjęcie w omawianej uchwale, dotyczą przede wszystkim, mają charakter 
porządkujący i systematyzujący zapisy tej uchwały. Proponujemy w punkcie 
odnoszącym się do kwoty bazowej, żeby odnosić przy podziale na grupy, odnosić 
się do… nie do wartości, tylko do procentów, w ujęciu procentowym oraz 
proponujemy również, aby z treści uchwały wykreślić załączniki wniosków, 
ponieważ te wnioski często ulegają modyfikacjom. Będziemy je publikowali 
corocznie nowe wzory wniosków. Spowoduje to brak konieczności modyfikacji  
i uaktualnienia tej uchwały co 3 lata. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję, że 
projekt uchwały na druku nr 77 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji 
Budżetowo-Finansowej i Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji. Zamykam listę zgłoszeń. Nikt nie zgłosił się do dyskusji, więc 
przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały na 
druku nr 77? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 77 została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/80/2024 
Jak w Załączniku Nr 15 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
6) ustalenia wysokości opłat za usuwanie z drogi pojazdu i jego parkowanie na 

parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od 
usunięcia pojazdu – DRUK Nr 78 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 16 
do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana Dominika 
Szymańskiego, zastępca naczelnika Wydziału Komunikacji o przedstawienie 
projektu uchwały. 

Pan Szymański, z-ca naczelnika WK – Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, Panie Prezydencie, szanowni Państwo, przed Wysoką Radą jest 
projekt uchwały, który będzie za chwilę procedowany. Dotyczy ustalenia stawek za 
usuwanie i parkowanie pojazdów oraz powstałych kosztów związanych  
z odstąpieniem od usunięcia. Stawki te będą obowiązywały w przyszłym roku. 
Konieczność jakby wywołania takiej uchwały wynika z art. 130a ust. 6 prawo o ruchu 
drogowym, który określa, że rada ustala corocznie wysokość stawek. Proszę 
Wysoką Radę o przyjęcie uchwały. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Projekt 
uchwały na druku 78 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Budżetowo-
Finansowej oraz Komisji Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej. Otwieram listę zgłoszeń 
do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Nie widzę zgłoszeń, zatem przystępujemy do 
głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 78 
proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję 
bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 78 została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/81/2024 
Jak w Załączniku Nr 17 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
7) ustalenia w Mieście Lesznie Strefy Płatnego Parkowania, stawek opłat za postój 

pojazdów samochodowych na drogach publicznych w Strefie Płatnego 
Parkowania, wysokości opłat dodatkowych oraz sposobu ich pobierania – DRUK 
Nr 79 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana Rafała 
Bukowskiego, naczelnika Wydziału Infrastruktury Miejskiej, Inżyniera Miejskiego  
o rekomendację projektu uchwały. 

Pan Bukowski, naczelnik WIM – Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, Wysoka Rado, zacznę może od tego, że zgłaszamy autopoprawkę do 
tej uchwały w § 4, chodzi o dzień, w którym uchwalone przez Państwa zasady wejdą 
w życie. Tam powinno być 1 styczeń 2025, a pojawił się zapis z 2024, także proszę, 
to zgłaszam jako pierwszą rzecz. W stosunku do obowiązujących dzisiaj zasad, 
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zarówno w zakresie obszaru strefy, jak i wysokości opłat proponujemy Państwu 
wprowadzenie 2 zmian właśnie od 1 stycznia przyszłego roku. Pierwsza polega na 
poszerzeniu strefy o ul. Poniatowskiego, odcinek od al. Krasińskiego do ul.  Karola 
Kurpińskiego i druga ulica to ul. Dąbrowskiego na odcinku od 21 Października do 
Westerplatte. Tym samym przybędzie nam 58, 68, przepraszam, miejsc 
parkingowych dodatkowych i byłyby to ulice w Strefie B, czyli tej tańszej. Druga 
zmiana dotyczy urealnienia stawek opłat. Te stawki zgodnie z ustawą o drogach 
publicznych są zależne od średniego, minimalnego wynagrodzenia brutto  
w gospodarce. Kiedy ostatni raz Rada Miejska uchwalała te stawki na poziomie, 
który dzisiaj obowiązuje, to minimalne wynagrodzenie wynosiło 2600 zł, w roku 2025 
minimalne wynagrodzenie będzie wynosiło 4666 zł brutto, tj. wzrost o 80%. My 
proponujemy wzrost opłat średnio o 50%, czyli ta podstawowa stawka z 3,60 zł na 
5 zł i później adekwatnie wszystkie pozostałe opłaty. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Otwieram listę, 
oczywiście są pozytywne opinie-stanowiska wszystkich komisji, na których ten 
projekt był omawiany. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę zgłoszeń, mamy jedno zgłoszenie. Proszę bardzo Pan radny Zenon 
Jóźwiak. 

Pan radny Jóźwiak – Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, 
Wysoka Rado, szanowni goście, chciałem przedstawić stanowisko klubu radnych 
Prawa i Sprawiedliwości w sprawie tej uchwały. Temat podwyżek, czy to podatku 
od nieruchomości, czy to opłat za parkowanie, czy innych dotykających 
mieszkańców, zawsze budzi duże emocje społeczne, ponieważ dotyczy ogółu 
mieszkańców miasta. Obecnie w Lesznie od 2020 roku obowiązują stawki opłat 
ustalone w uchwale nr XVI/… 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Przepraszam, Panie radny, bliżej 
mikrofonu, bo nie nagrywa się. Dziękuję. 

Pan radny Jóźwiak – Obecnie w Lesznie od 2020 roku obowiązują 
stawki opłat ustalone w uchwale nr XVI/231/2019 Rady Miejskiej Leszna z dnia  
21 listopada 2019 roku. Dzisiaj proponuje się wzrost stawek za parkowanie w Strefie 
A za pierwszą godzinę z 3,60 na 5 zł, tj. o 38,89%, natomiast w Strefie B z 2 zł na 
3 zł, tj. o 50%. Na komisjach padały argumenty ze strony radnych takie, że  
w międzyczasie wzrastało minimalne wynagrodzenie. Dzisiaj też Pan naczelnik 
Bukowski powiedział o tym, że wielkość opłat jest uzależniona od minimalnego 
wynagrodzenia wynagrodzenia. Tutaj jest jakby takie małe… do tego tematu za 
chwileczkę przejdę. Chciałem zwrócić uwagę na jedną rzecz, że w czasie kampanii 
wyborczej żadne z ugrupowań startujących w wyborach nie przedstawiało 
postulatów, z których wynikałoby, że zostaną na mieszkańców nałożone wyższe 
obciążenia. Ciekawy jestem, czy Pan Prezydent, radni z klubu koalicyjnego 
Platformy Obywatelskiej pytali o tę kwestię swoich wyborców przed 
zaproponowaniem tej uchwały. Już jedno zostało nałożone obciążenie, wzrost 
stawek podatku od nieruchomości. Teraz pewnie także biorąc pod uwagę przewagę 
radnych klubu Koalicji Obywatelskiej w Radzie Miejskiej, zostaną nałożone kolejne. 
Teraz odniosę się w pkt 2, ustawa o drogach publicznych nie nakłada radę miasta 
urealnienie stawek podatków parkingowych, ustawodawca jedynie wprowadził  
w art. 13b ust. 4 pkt 1 podpunkt a ograniczenie co do wysokości maksymalnych 
opłat, to jest uzależniony 0,15% od minimalnego w wynagrodzenia. I jest jeszcze  
w ust. 5 zasada ustalania progresywnego stawek za drugą i trzecią godzinę, od 
czwartej wracamy do stawki pierwotnej. W latach 2021-2024 Rada Miejska nie 
zmieniała stawek opłat, pomimo że minimalne wynagrodzenie wzrastało. W związku 
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z powyższymi uwagami radni miasta Leszna z klubu Prawa i Sprawiedliwości 
zagłosują przeciwko przyjęciu niniejszej uchwały. Chcemy jednocześnie podkreślić, 
że jako klub jesteśmy otwarci na dyskusję w sprawie poszerzenia Strefy Płatnego 
Parkowania w Lesznie o inne ulice, ale tutaj proponujemy konsultacje  
z mieszkańcami tych ulic, co do których ewentualnie mielibyśmy rozszerzyć Strefę 
Płatnego Parkowania. Wiadomo, że taka propozycja jest związana z tym, czy 
inaczej Strefy Płatnego Parkowania powstają bowiem z uwagi na deficyt miejsc 
postojowych i których celem jest m.in. poprawienie rotacji parkujących pojazdów, 
także dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Ad vocem Pan 
Prezydent, proszę bardzo. 

Pan Prezydent Rusiecki – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, no 
ja myślę, że gdybyśmy zapytali mieszkańców, czy chcą płacić podatki albo nie chcą, 
to zakładam, że wiemy, jaka byłaby odpowiedź. Jakbyśmy zapytali, czy chcą płacić 
mniej, czy chcą płacić więcej, to też raczej wiemy, jaka będzie odpowiedź. 
Natomiast ja chciałbym Pana radnego uspokoić, w roku 2019 ustalona wtedy 
stawka wynosiła 90% maksymalnej kwoty. W tej chwili to będzie 70, a więc nie 
idziemy aż tak odważnie jak ówcześnie rządzący. Natomiast jeżeli chodzi  
o konsultowanie tej uchwały, to może Pan przypomni jako przedstawiciel PiS-u  
i współrządzący miastem przez ostatnie 10 lat, czy poprzednie uchwały tego typu 
były konsultowane z mieszkańcami. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Ad vocem Pan radny Jóźwiak, 
proszę bardzo. 

Pan radny Jóźwiak – Ad vocem, Panie Prezydencie, ja wtedy nie 
byłem radnym miasta Leszna, także nie mogę powiedzieć i nie byłem również, nie 
byłem również członkiem PiS-u, także to jest… 

Pan Prezydent Rusiecki – Ale rozumiem, że Pana wypowiedź była 
wypowiedzią w imieniu klubu, a nie indywidualną. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Wyczerpaliśmy 
listę mówców, przystępujemy zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały na druku nr 79 wraz z autopoprawką proszę o naciśnięcie 
przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała na druku nr 79 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
17 głosów za,  
  5 głosów przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się. 
 

Uchwała Nr VI/82/2024 
Jak w Załączniku Nr 19 

  
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
8) zmieniająca uchwałę Nr XVIII/252/2019 Rady Miejskiej Leszna w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg publicznych w 
granicach administracyjnych miasta Leszna – DRUK Nr 80 – Jest na piśmie  
i stanowi Załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu. 
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Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana Dominika 
Kaźmierczaka, zastępcę naczelnika Wydziału Infrastruktury Miejskiej  
o rekomendację projektu uchwały. 

Pan Kaźmierczak, z-ca naczelnika WIM – Dziękuję. Panie 
Przewodniczący, szanowni Państwo, ideą zmiany uchwały odnośnie stawek za 
zajmowanie miejsca, za zajmowanie pasa drogowego jest wprowadzenie nowej 
stawki, to jest za miejsce zastrzeżone w pasie drogowym i ta kwota będzie wynosiła 
5 zł za metr kwadratowy dziennie. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję, że 
jest także pozytywna opinia-stanowisko wszystkich komisji, na których ten projekt 
uchwały był omawiany. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę zgłoszeń, nikt się nie zgłosił, więc przechodzimy do głosowania. Kto 
z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 80 proszę o naciśnięcie 
przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała na druku nr 80 została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się. 

 
Uchwała Nr VI/83/2024 
Jak w Załączniku Nr 21 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
9) wyrażenia zgody na przystąpienie do sporządzenia zintegrowanego planu 

inwestycyjnego w rejonie ulicy Święciechowskiej oraz granic miasta Leszna  
– DRUK Nr 81 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 22 do niniejszego 
protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Panią Kornelię Roszak  

z Wydziału Architektury, Planowania Przestrzennego i Budownictwa  
o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Roszak, WAPPiB – Szanowny Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, Wysoka Rado, zintegrowany plan inwestycyjny został wprowadzony, 
jako nowe narzędzie planistyczne ustawą z dnia 7 lipca 2023 roku o zmianie ustawy 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Zintegrowany plan inwestycyjny 
jest szczególną formą planu miejscowego. Teren objęty niniejszą uchwałą 
zlokalizowany jest w zachodniej części miasta Leszna, od północy graniczy  
z ul. Święciechowską, natomiast od strony południowej oraz zachodniej z gminą 
Święciechowa. Obszar objęty uchwałą zajmuje powierzchnię około 6 ha, jest to 
teren częściowo zagospodarowany. Zintegrowany plan inwestycyjny, tak samo jak 
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego musi być zgodny  
z obowiązującym studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego. Przedmiotowy teren w studium został wyznaczony pod tereny 
produkcyjno-usługowo-techniczne. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Projekt 
uchwały posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Rozwoju i Infrastruktury 
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Miejskiej. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę 
zgłoszeń, nie mamy zgłoszeń, więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 81 proszę o naciśnięcie przycisku. 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
uchwała na druku nr 81 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
18 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  5 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/84/2024 
Jak w Załączniku Nr 23 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
10) zatwierdzenia opracowania ekofizjograficznego podstawowego dla Miasta 

Leszna – DRUK Nr 82 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 24 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Panią Kornelię 

Roszak o prezentację projektu uchwały. 
Pani Roszak, WAPPiB – Szanowni Państwo, opracowanie 

ekofizjograficzne sporządza się w celu rozpoznania, analizy i oceny aktualnych 
warunków środowiska przyrodniczego oraz określenia uwarunkowań 
przyrodniczych, rozwoju lub kierunków zmian w zagospodarowaniu przestrzennym 
miasta. Zgodnie z ustawą prawo ochrony środowiska opracowanie ekofizjograficzne 
sporządza się na potrzeby planu ogólnego oraz miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego. Opracowanie ekofizjograficzne dla miasta 
Leszna powstało dzięki wsparciu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. Konieczność zatwierdzenia tego dokumentu 
przez Radę Miejską Leszna wynika właśnie z umowy dotacji z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Komisja 
Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały na druk 
nr 82. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę 
zgłoszeń, nikt nie zgłosił się, więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 82 proszę o naciśnięcie przycisku. 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
uchwała na druku nr 82 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 

 
Uchwała Nr VI/85/2024 
Jak w Załączniku Nr 25 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
11) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 

ulic: Adama Mickiewicza, Juliusza Słowackiego i Cichej w Lesznie – DRUK  
Nr 83 II wersja – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 26 do niniejszego 
protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Panią Kornelię 

Roszak o przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Roszak, WAPPiB – Szanowny Panie Przewodniczący, Panie 

Prezydencie, Wysoka Rado, projektem planu objęto obszar w sąsiedztwie ulic 
Adama Mickiewicza, Juliusza Słowackiego i Cichej w Lesznie o powierzchni ponad 
1,5 ha. Prace projektowe podjęto z inicjatywy Prezydenta Miasta Leszna w związku 
z wnioskiem o zmianę planu właściciela nieruchomości – Akademii Nauk 
Stosowanych. Uchwalenie planu poszerzy możliwości zagospodarowania  
i wykorzystania terenu poprzez m.in. wprowadzenie nowych zasad kształtowania 
zabudowy oraz wskaźników zagospodarowania terenu. Ustalenia przyjęte w planie 
wprowadzają ład przestrzenny na terenach przewidzianych pod zabudowę. Plan 
wprowadza możliwość realizacji funkcji usługowych, tu mamy akurat usługi nauki 
oraz infrastrukturalnych, czyli elektroenergetyka. Ustalenia nowego planu będą 
zgodne z obowiązującym studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Leszna, które dla tej części miasta, jako kierunek podstawowy 
przewiduje tereny zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej lub zabudowy 
usługowej. Projekt planu miejscowego umożliwia rozwój i rozbudowę leszczyńskiej 
wyższej uczelni. Na etapie wyłożenia do publicznego wglądu nie wniesiono żadnych 
uwag. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Tutaj także 
pozytywne opinię-stanowisko wyraziła Komisja Rozwoju i Infrastruktury Miejskiej. 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę, nie mamy 
zgłoszeń, przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem 
uchwały na druku nr 83 proszę o naciśnięcie przycisku, II wersja oczywiście. Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
uchwała na druku nr 83 II wersja została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 

 
Uchwała Nr VI/86/2024 
Jak w Załączniku Nr 27 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
12) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie 

ulicy Antonińskiej, Alei Marszałka Józefa Piłsudskiego oraz ulicy Poznańskiej  
w Lesznie – DRUK Nr 84 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 28 do 
niniejszego protokołu. 
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Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Panią Kornelię Roszak 
o przedstawienie projektu uchwały. 

Pani Roszak, WAPPiB – Szanowni Państwo, teren obiekty projektem 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ul. Antonińskiej, 
Alei Marszałka Józefa Piłsudskiego oraz ul. Poznańskiej w Lesznie stanowi obszar 
o powierzchni ponad 27 ha. Położony jest w północnej części miasta Leszna, 
między ulicami Antonińską, Poznańską, Alejami Marszałka Józefa Piłsudskiego 
oraz dawną linią kolejową. Na obszarze objętym zakresem niniejszej uchwały 
obowiązuje miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego w rejonie  
ul. Poznańskiej, Antonińskiej, Gronowskiej i torów kolejowych w Lesznie. 
Przedmiotowy projekt planu miejscowego stanowi zmianę zapisów wyżej 
wymienionej uchwały. Plan kontynuuje założenie urbanistyczne oparte  
o ul. Poznańską, Marszałka Józefa Piłsudskiego oraz Antonińską, zapewniające 
główne powiązania komunikacyjne oraz co najważniejsze, wprowadza nową drogę 
zbiorczą z Ronda Podwale w kierunku północnym i prowadzi ją z wykorzystaniem 
terenu po nieczynnej linii kolejowej. Ustalenia nowego planu miejscowego nie 
naruszają zapisów studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Leszna. Głównym celem niniejszego planu jest 
wprowadzenie nowych rozwiązań komunikacyjnych, które usprawnią dostęp do 
terenów zabudowy mieszkaniowej. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Tutaj także 
Komisja Rozwoju i Infrastruktury wyraziła pozytywną opinię-stanowisko. Otwieram 
listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń, nie mamy 
zgłoszeń, więc przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały na druku nr 84 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku 
nr 84 została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/87/2024 
Jak w Załączniku Nr 29 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
13) udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej na pokrycie części wkładu własnego w związku z realizacją Projektu  
pn. „Rewitalizacja linii kolejowej nr 360 na odcinku Gostyń – Kąkolewo” – DRUK  
Nr 85 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 30 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Panią Kornelię 

Roszak o zaprezentowanie projektu uchwały. 
Pani Roszak, WAPPiB – Szanowni Państwo, w związku ze zwrotem 

dotacji celowej za rok 2023, wynikającym z braku wydatków Województwa 
Wielkopolskiego w przedmiotowym roku, zgodnie z podpisaną w 2023 roku umową 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na rewitalizację 
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linii kolejowej na odcinku Gostyń - Kąkolewo oraz na podstawie prośby zawartej  
w piśmie od Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego  
o zabezpieczenie tych środków w budżecie miasta na rok 2025 zachodzi 
konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. Uchwała ma charakter porządkowy, 
przedmiotowe środki zostały zaplanowane w budżecie Wydziału Architektury, 
Planowania Przestrzennego i Budownictwa na rok 2025. Dokonano również 
stosownych zmian w wieloletniej prognozie finansowej. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Komisja 
Rozwoju i Infrastruktury także wyraziła pozytywną opinię-stanowisko do tego 
projektu uchwały. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad tym projektem. Zamykam 
listę zgłoszeń, nikt nie zgłosił się do dyskusji, więc przystępujemy do głosowania. 
Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 85? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku 
nr 85 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/88/2024 
Jak w Załączniku Nr 31 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
14) zmieniająca uchwałę nr V/59/2024 Rady Miejskiej Leszna z dnia 24 września 

2024 r. w sprawie: wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 
nieruchomości stanowiącej lokale mieszkalne, na rzecz najemców, którzy 
złożyli wnioski o wykup lokalu mieszkalnego po wejściu w życie uchwały  
nr VI/230/2019 Rady Miejskiej z dnia 21 listopada 2019 roku – DRUK Nr 86 
– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 32 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana Mariusza 

Suchaneckiego, naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami  
o przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni Państwo, na poprzedniej sesji Wysoka Rada 
udzieliła bonifikaty od ceny sprzedaży temu najemcy w wysokości 68,15%.  
W październiku ten najemca złożył nowe zaświadczenie, z którego wynika, że 
mieszka w zasobach mieszkaniowych pełne 23 lata. W związku z powyższym 
należy skorygować udzieloną bonifikatę i po przeliczeniu nowa bonifikata wynosi 
69,02%. W związku z powyższym proszę o podjęcie tej uchwały. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję, że 
Komisja Spraw Społecznych wyraziła pozytywną opinię-stanowisko projektu 
uchwały na druku nr 86. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę Państwa 
radnych o zgłaszanie się, zamykam listę zgłoszeń. Nikt nie zgłosił się do dyskusji, 
więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem 
uchwały na druku nr 86 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 
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wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 86 
została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujący się. 
 

Uchwała Nr VI/89/2024 
Jak w Załączniku Nr 33 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
15) wyrażenia zgody na przedłużenie okresu użytkowania wieczystego 

ustanowionego dla nieruchomości gruntowej położonej w Lesznie przy  
ul. Osieckiej – DRUK Nr 87 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 34 do 
niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Pana 

naczelnika Mariusza Suchaneckiego o rekomendację projektu. 
Pan Suchanecki, naczelnik WGN – Bardzo dziękuję. Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, użytkownik wieczysty wystąpił do miasta  
z żądaniem przedłużenia okresu użytkowania wieczystego o kolejne 59 lat na 
nieruchomości będącej własnością miasta Leszna, położonej w Lesznie przy  
ul. Osieckiej. W związku z tym, że zrealizował cel, na który został ten grunt oddany 
w użytkowanie wieczyste, proponuje się wyrazić zgodę na, wyrażenie zgody na 
przedłużenie tego okresu o kolejne 59 lat. Będzie miał możliwość również na 
rozliczenie nakładów poniesionych na tym gruncie. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Komisja 
Rozwoju i Infrastruktury zajęła pozytywną opinię-stanowisko w sprawie tego 
projektu. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę 
zgłoszeń, nie mamy zgłoszeń, więc przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 87? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 87 
została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/90/2024 
Jak w Załączniku Nr 35 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie;  
 
16) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu wydzielonego 

pomieszczenia oraz części dawnej wieży obserwacyjnej w budynku Urzędu 
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Miasta Leszna przy ul. Wałowej nr 5 – DRUK Nr 88 – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 36 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Panią Agnieszkę 

Sochacką, naczelnik Wydziału Organizacyjnego o rekomendację projektu uchwały. 
Pani Sochacka, naczelnik WO – Dziękuję bardzo. Szanowny Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Prezydencie, szanowni Państwo, wnoszę  
o wyrażenie zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu części dawnej wieży 
obserwacyjnej, znajdujące się w budynku przy ul. Wałowej nr 5. Aktualnie niewielkie 
pomieszczenie oraz część tej wieży najmowana jest przez spółkę T-Mobile na 
potrzeby montażu anten nadawczo- odbiorczych oraz urządzeń 
telekomunikacyjnych. Jako że jest to kolejna umowa zawierana na okres 3 lat, 
wymagana jest zgoda Rady. Warto wspomnieć, że co miesiąc z tytułu najmu do 
budżetu miasta na ten moment wpływa kwota 7800 zł netto, co roku jest ona 
waloryzowana o wskaźnik inflacji. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję. Bardzo informuję, że 
Komisja Spraw Społecznych wyraziła pozytywną opinię-stanowisko w sprawie 
projektu uchwały na druku nr 88. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji nad tym 
projektem, proszę o zgłoszenia Państwa radnych. Zamykam listę zgłoszeń, nie 
mamy zgłoszeń do dyskusji, więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały na druku 88 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto 
jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że 
uchwała na druku nr 88 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/91/2024 
Jak w Załączniku Nr 37 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
17) przyjęcia Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025-2028 – DRUK  
Nr 89 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 38 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana Krzysztofa 

Kurpisza, naczelnika Wydziału Spraw Społecznych o rekomendację projektu 
uchwały. 

Pan Kurpisz, naczelnik WSS – Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, Wysoka Rado, uchwalanie niniejszego programu, jego realizacja 
należy do zadań własnych gminy. Strategiczny cel określony w programie to 
przeciwdziałanie szkodom zdrowotnym i społecznym wynikającym z używania 
alkoholu i innych substancji psychoaktywnych oraz uzależnień behawioralnych. 
Program został opracowany na podstawie diagnozy potrzeb w mieście. Badanie 
takie zostało przeprowadzone w 2023 roku, ono jest przeprowadzone co 4 lata. 
Program został również pozytywnie zaopiniowany przez Miejską Komisję 
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Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, w związku z czym podjęcie takiej 
uchwały w sprawie przyjęcia niższego programu jest uzasadnione i celowe. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Komisja Spraw 
Społecznych wyraziła pozytywną opinię-stanowisko w sprawie projektu tej uchwały. 
Otwieram zgłoszenia do dyskusji, proszę Państwa radnych o zgłoszenia. Zamykam 
listę zgłoszeń, nie mamy zgłoszeń, więc przystępujemy do głosowania. Kto  
z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 89? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku 
nr 89 została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/92/2024 
Jak w Załączniku Nr 39 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
18) przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Miasta Leszna z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 Ustawy z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 
rok” – DRUK Nr 90 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 40 do niniejszego 
protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę ponownie Pana 

naczelnika Krzysztofa Kurpisza o rekomendację projektu uchwały. 
Pan Kurpisz, naczelnik WSS – Szanowni Państwo, zgodnie z ustawą 

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego zobowiązany jest do uchwalenia rocznego programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  
w art. 3 ust. 3 tejże ustawy do 30 listopada roku poprzedzającego okres 
obowiązywania programu. Przedstawiony Państwu do podjęcia program roczny 
zawiera priorytetowe zadania publiczne, które będą przedmiotem współpracy 
pomiędzy samorządem a sektorem pozarządowym w 2025 roku. Są to m.in. 
zadania z pomocy społecznej w zakresie ochrony i promocji zdrowia, 
przeciwdziałanie uzależnieniom, czy w zakresie kultury i sportu. Z początkiem 
października program został poddany konsultacjom społecznym. Nie wpłynęły do 
niego żadne uwagi, w związku z czym podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
niniejszego programu jest uzasadnione i celowe. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję, że 
ten projekt uchwały także posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Spraw 
Społecznych. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam 
listę, nie mamy zgłoszeń, przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest 
za podjęciem uchwały na druku nr 90? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 90 została 
podjęta. 
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Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/93/2024 
Jak w Załączniku Nr 41 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Ogłaszam 5 minut przerwy. 

 
Przerwa. 
 
Po przerwie: 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Szanowni Państwo, proszę  
o zajmowanie miejsc, kontynuujemy obrady.  

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
19) ustanowienia roku 2025 w Lesznie Rokiem Romana Maciejewskiego – DRUK 

Nr 91 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 42 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana naczelnika Marcina 
Kochowicza o rekomendację projektu uchwały. 

Pan Kochowicz, naczelnik WKiS – Szanowny Panie 
Przewodniczący, szanowny Panie Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni Państwo, 
uchwała dotyczy ustanowienia roku 2025 Rokiem Romana Maciejewskiego  
w mieście Lesznie. Od kilku lat rodzi się taka tradycja uhonorowywania co roku 
ważnych postaci z historii miasta Leszna. Przypomnę tylko, że 2022 rok był 
poświęcony Leonowi Rozpendowskiemu, 2023 rok Janowi Jonstonowi, 2024 rok 
Johanowi Metzigowi. Z inicjatywy Pana Prezydenta proponujemy, by rok 2025 
poświęcony był wybitnemu polskiemu kompozytorowi Romanowi Maciejewskiemu, 
który urodził się w 1910, zmarł w 1998 roku i od 1919 roku mieszkał w Lesznie. 
Kompozytor, jeden z największych kompozytorów polskich XX wieku, ceniony nie 
tylko w Polsce, ale i na całym świecie. Dodam, że pochowany także w Lesznie, taka 
była jego wola. Jego imieniem nazwana jest Państwowa Szkoła Muzyczna I i II 
stopnia im. Romana Maciejewskiego, przy której znajduje się od 2014 roku 
ławeczka jego imienia. Patronuje także Leszczyńskiemu Towarzystwu 
Muzycznemu. Jedna z ulic od listopada 2023 roku nosi nazwę Romana 
Maciejewskiego. W Lesznie także organizowany jest już od 25 lat Leszczyński 
Festiwal Muzyczny im. Romana Maciejewskiego. Warto podkreślić, że inicjatywa 
Pana Prezydenta została pozytywnie zaopiniowana przez Państwową Szkołę 
Muzyczną, Leszczyńskie Towarzystwo Muzyczne i Stowarzyszenie Przyjaciół 
Państwowej Szkoły Muzycznej z dużym entuzjazmem. Ta inicjatywa została przez 
te wyżej wymienione podmioty przyjęta. Proszę o przyjęcie przedmiotowej uchwały. 
Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję, że 
projekt uchwały druk nr 91 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Edukacji, 
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Kultury i Sportu. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę zgłoszeń, nie mamy zgłoszeń, więc przystępujemy do głosowania. 
Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 91 proszę  
o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Poczekamy, Pani 
radna spokojnie, ok zamykam głosowanie, dziękuję bardzo. Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała na druku nr 91 została podjęta, zatem rok 2025 będzie Rokiem 
im. Romana Maciejewskiego. 

 
Uchwała została podjęta:  
22 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się, 
  1 osoba nie głosowała. 
 

Uchwała Nr VI/94/2024 
Jak w Załączniku Nr 43 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Szanowni Państwo, zanim 

przejdziemy do kolejnego projektu uchwały, pragnę bardzo serdecznie powitać na 
sali sesyjnej byłą posłankę, byłą radną Rady Miejskiej Leszna, noblistkę wśród 
pilotów i szybowników Panią Adelę Dankowską, witamy bardzo serdecznie. 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
20) nadania nazwy lotnisku w Lesznie imienia Adeli Dankowskiej – DRUK Nr 92 

– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 44 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana Prezydenta 
Grzegorza Rusieckiego o rekomendację projektu uchwały. 

Pan Prezydent Rusiecki – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado  
z nieskromnym wzruszeniem pragnę zarekomendować Wysokiej Radzie podjęcie 
uchwały w sprawie nadania nazwy lotnisku w Lesznie imienia Adeli Dankowskiej. 
Pani Adela Dankowska jest jedną z najwybitniejszych postaci polskiego lotnictwa, 
ustanowiła kilkadziesiąt rekordów światowych i krajowych szybownictwie, w tym 
rekordy długości przelotu i wysokości lotu. Dzięki swoim osiągnięciom uzyskała 
międzynarodowe uznanie i stała się ikoną sportu lotniczego. W latach 60. i 70.  
XX wieku jej rekord wzbudzały podziw, a wśród nich znalazły się m.in. rekordy 
przelotu po trasie trójkąta i rekordy ciągłości lotu w jednym przelocie. Adela 
Dankowska była również instruktorką i mentorką dla wielu młodych pilotów. Przez 
wiele lat pracowała w Centralnej Szkole Szybowcowej Aeroklubu Polskiego  
w Lesznie. Przez lata działalności związanej z lotnictwem aktywnie angażowała się 
w rozwój sportu lotniczego w Polsce, popularyzując szybownictwo wśród młodzieży 
i dorosłych. Ze swojej zasługi otrzymała wiele odznaczeń i wyróżnień, w tym 
najwyższe odznaczenia państwowe i sportowy, jak Krzyż Kawalerski Orderu 
Odrodzenia Polski, tytuł Zasłużony dla Miasta Leszna, zasłynęła jako osoba, która 
łączyła w sobie niezwykły talent, odwagę i wytrwałość. Jej życie i osiągnięcia były  
i są inspiracją dla wielu osób, a jej wkład w rozwój polskiego lotnictwa jest 
nieoceniony. W 1975 zostało honorowana Medalem Lilienthala, najwyższym 
międzynarodowym wyróżnieniem szybowcowym, ustanowionym w 1938  
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i przyznawanym corocznie przez Międzynarodową Federację Lotniczą. To dla nas 
duma i zaszczyt, że możemy Lesznie mieć mistrzynię, osobę o wielkim sercu, 
wielkiej odwadze, charyzmatyczną. Jestem przekonany, że lotnisko, które będzie 
nosiło imię Adeli Dankowskiej, będzie jeszcze większym powodem do chluby miasta 
z tego miejsca. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że projekt uchwały na druku nr 92 posiada pozytywną opinię-
stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, 
proszę Państwa radnych o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń, nie mamy 
zgłoszeń, więc przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za 
podjęciem uchwały na druku nr 92 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? 
Kto wstrzymał? Szanowni Państwo, jednogłośnie podjęliśmy uchwałę, lotnisko  
w Lesznie będzie nosić imię Adeli Dankowskiej. 
 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/95/2024 
Jak w Załączniku Nr 45 

 
Pan Maciej Musielak, pilot – Ja na co dzień dużo mówię, natomiast 

dzisiaj mi odebrało mowę. Serdecznie gratulujemy. Jesteśmy jako środowisko 
lotnicze dumni i tutaj taka mała pamiątka, która jest tak wieczna, niezniszczalna, jak 
nasza ukochana Ada. 

Pani Adela Dankowska – Jestem tak wzruszona, że ciężko będzie mi 
mówić, ale nie spodziewałam się, że za życia doczekam się, że będzie to lotnisko 
nosiło moje imię. Całe dorosłe życie spędziłam właśnie na tym lotnisku, bo 1959 
roku tutaj się zjawiłam, bo akurat skończyłam studia nie lotnicze, tylko SGGW 
Wydział Ekonomiki Rolnej, dyplom do dzisiaj leży, nie przydał się, no, ale trzeba 
było obronić go. No i tak pierwszy rekord popełniłam, jak się mój syn urodził, czyli  
w 1963 roku. Króciutko, poleciało nas 3: Pelagia Majewska, Maksymiliana Paszyc, 
ja no taka jeszcze nieopierzona rekordzistka. I okazało się, że Pelagia poprawiła ten 
rekord świata, który należał do Angielki, ale ustanowiony w Południowej Afryce, nie 
w Europie. Potem Maxit też troszkę poprawiła, a rekordy prędkościowe trzeba 
poprawić o 2 km/h, więc one poprawiły właśnie tak o te 2. Ja doleciałam  
i poprawiałam o 5 km/h, no i w ten sposób wpisałam się właśnie, bo o tym pierwszym 
muszę wspomnieć, na listę rekordzistek świata. No, a potem dzięki mężowi, bo 
muszę powiedzieć, ja mówię zawsze, że ten Medal Lilienthala to jedna strona jest 
moja, a druga męża, bo zawsze zimą, bo żeśmy studiowali, jakie rekordy zostały 
poprawione w Południowej Afryce, czy w Stanach Zjednoczonych. Dalej potem 
opracowaliśmy, jaką trasę wybrać najlepszą i potem poprawiałam. Ja wszystkie 
rekordy ustanowiłam w Polsce, na polskich szybowcach, a w Afryce są warunki 
nieporównywalne. U nas podstawa chmur, tych cumulusów maksymalnie jest tak 
2200 – 2500,  a w Afryce, muszę to Państwu przybliżyć, jest 5000, czyli na trójkącie 
100 to wystarczy, że się raz wykręcają, wlecą. No u nas nie ma takich, ale byłam 
zawsze dumna, że właśnie poprawiałam te rekordy tu, w Europie, no i w Lesznie, to 
najważniejsze. I jeszcze tylko o jednym rekordzie wspomnę. Był taki rekord 
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odległościowy, który ustanowiła Rosjanka w roku 1938 albo 1939, no i ona mówi, 
że wystartowała i tak leciała, leciała i zobaczyła morze i wylądowała. I to był 
najstarszy rekord świata. Ja postanawiam go wreszcie poprawić, no i odholowana 
zostałam do granicy Polski nad samą rzekę, no i wiadomo, że w Polsce nie 
zmieściłabym się i doleciałam do Równego. Dlatego o nim mówię, no teraz 
wiadomo, wojna i proszę Państwa i tak wylądowałam, a w tą stronę to się czas 
prawie o godzinę skrócił, no może bym dużo większą odległość zrobiła, gdybym  
w odwrotną stronę leciała i patrzę, pędzi do mnie taki samochód terenowy, mówię 
oho, to już jadą po mnie. Podjechał samochód, wysiadają z niego dwaj młodzi ludzie 
i jeden z nich tak się przygląda, mówi: Dzień dobry, Pani Dankowska, no wiecie, co, 
to było dla mnie takie zdumiewające, że w Równym do mnie mówi Pani Adela 
Dankowska, a to był instruktor tamtego aeroklubu. Naturalnie zaopiekowali mną się 
bardzo dobrze, umieścili mnie w hotelu, a rano przyszedł pan, smutny pan  
z tłumaczem, żeby dokładnie, no i opowiedziałam, jak to się leciało. Dlaczego? A ja 
mówię, bo to jest tydzień, bo był taki, bo to było w kwietniu, tydzień kultury polsko-
rosyjskiej, no, wot haraszo. A pytają, a na granicy to jaki szybowiec jest, jak go się 
z dołu ogląda, duży? Ja mówię: taki maleńki, kak pticzka. No to wot haraszo, pticzka 
może i tu i tu latać. A w którym miejscu przekraczałam granicę? Ja mówię, no tak, 
może, tu może tu, bo się okazuje, jak bym powiedziała dokładnie, to ci pogranicznicy 
wylądowaliby za Uralem, więc może tu, może tu mówię, padał śnieg, to tak nie 
widziałam. No, a ponieważ teraz jest wojna, więc w Równym też cierpią ludzie, to 
dlatego o tych rekordach wspomniałam.  

Pan Prezydent Rusiecki – A ja dziękuję bardzo serdecznie 
wszystkim radnym, że bez żadnych podziałów tą uchwałę podjęliśmy. Jeszcze raz 
dziękujemy Pani Adela, gratulujemy. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję Państwu bardzo za 
podjęcie jednogłośnie tej uchwały. Od dziś lotnisko w Lesznie nazywa się imieniem 
Adeli Dankowskiej. 
 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
21) przyjęcia od Powiatu Leszczyńskiego zadań w zakresie prowadzenia 

powiatowej biblioteki publicznej – DRUK Nr 104 – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 46 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana naczelnika Marcina 

Kochowicza o rekomendację projektu uchwały.  
Pan Kochowicz, naczelnik WKiS – Szanowny Panie 

Przewodniczący, szanowny Panie Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni Państwo, 
uchwała dotyczy przejęcia od Powiatu Leszczyńskiego zadań w zakresie 
prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej. Starosta Leszczyński zwrócił się do 
Prezydenta Miasta Leszna z propozycją powierzenia miastu Leszno zadań 
polegających na prowadzeniu powiatowej biblioteki publicznej. Możliwość taką 
przewiduje stosowny przepis ustawy o bibliotekach. W związku z tym w ślad za 
przedstawioną propozycję Rada Powiatu Leszczyńskiego podjęła uchwałę w dniu 
30 października 2024 roku w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie miastu 
Leszno powiatowej biblioteki publicznej dla Powiatu Leszczyńskiego. I w tym stanie 
rzeczy dla przyjęcia przez miasto Leszno zadania publicznego powiatu 
polegającego na prowadzeniu powiatowej biblioteki publicznej, konieczne jest 
podjęcie przez Radę Miejską Leszna uchwały zgodnie z przedstawionym projektem, 
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a także zawarcie przez Zarząd Powiatu Leszczyńskiego i Prezydenta Miasta Leszna 
stosownego porozumienia, określającego w szczególności warunki finansowe 
realizacji przyjętego zadania. Ja tylko uzupełnię, że te zadania będą realizowane 
przez Miejską Bibliotekę Publiczną im. Stanisława Grochowiaka w Lesznie  
i wrócimy do sytuacji sprzed 2020 roku, kiedy Miejska Biblioteka w Lesznie takie 
zadania także wypełniała. W związku z tym proszę o przyjęcie przedmiotowej 
uchwały. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Komisja 
Edukacji, Kultury i Sportu wyraziła pozytywne stanowisko do tego projektu uchwały. 
Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń, 
mamy jedno zgłoszenie, Pan radny Łukasz Borowiak, proszę bardzo. 

Pan radny Borowiak – Dziękuję. Panie Przewodniczący, Panie 
Prezydencie, Wysoka Rado, szanowni Państwo, Pan naczelnik wspomniał, że 
będzie podpisane stosowne porozumienie pomiędzy Zarządem Powiatu 
Leszczyńskiego a Prezydentem Miasta Leszna, ja pamiętam za czasów mojej 
prezydentury, że wymiar dochodowy, że tak powiem, był praktycznie zerowy. Te 
porozumienie, które jeszcze wcześniej podpisał mój poprzednik, Prezydent Tomasz 
Malepszy, no kwota nie była zadowalająca. Były dyskusje, rozmowy, bardzo bogata 
korespondencja i mam takie pytanie, bo w tym porozumieniu oczywiście będzie 
kwestia związana ze środkami finansowymi, które będą przekazywane do 
leszczyńskiego samorządu? Czy już wiadomo, jaka została ustalona kwota 
współpracy pomiędzy tymi dwoma jednostkami? Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę bardzo, Pan naczelnik 
Kochowicz. 

Pan Kochowicz, naczelnik WKiS – Szanowni Państwo, 
odpowiadając na pytanie, to będzie kwota 70 000 zł rocznie. Ta kwota, która była  
w latach poprzednich, czyli przed 2020, była na poziomie 30 000 zł. Dziękuję 
bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Przechodzimy 
zatem do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały na druku 
nr 104 proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 104 została 
podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
22 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się. 
 

Uchwała Nr VI/96/2024 
Jak w Załączniku Nr 47 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
22) wyboru Opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Leszna – DRUK Nr 93 – Jest na 

piśmie i stanowi Załącznik Nr 48 do niniejszego protokołu. 
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Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana radnego Marka 
Weina, Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury i Sportu o rekomendację 
projektu uchwały. 

Pan radny Wein – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie 
Prezydencie, szanowni Państwo, Statut Młodzieżowej Rady Miasta Leszna 
wskazuje, że Młodzieżowa Rada Miasta może posiadać opiekuna. Zgodnie ze 
zdaniem drugim cytowanego paragrafu zadaniem Opiekuna Młodzieżowej Rady 
jest wspieranie członków ich obowiązkach oraz koordynacja współpracy 
Młodzieżowej Rady z Urzędem Miasta oraz Radą Miejską Leszna. Artykuł  
o samorządzie gminnym stanowi, że wyboru opiekuna młodzieżowej rady gminy 
dokonuje rada gminy spośród kandydatów wskazanych przez młodzieżową radę 
gminy. Młodzieżowa Rada Miasta Leszna XIV kadencji podjęła uchwałę w sprawie 
zarekomendowania Radzie Miejskiej Leszna kandydata na Opiekuna Młodzieżowej 
Rady Miasta Leszna wskazując na tę funkcję Pana Maksymiliana Jarosza. Należy 
podkreślić, że Pan Maksymilian Jarosz pełnił funkcję radnego Młodzieżowej Rady 
Miasta Leszna, w tym był jej przewodniczącym. Doświadczenie kandydata oraz 
znajomość z zakresu funkcjonowania Młodzieżowej Rady daje rękojmię właściwego 
wywiązywania się z obowiązków Opiekuna Młodzieżowej Rady Miasta Leszna. 
Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję, Panie 
Przewodniczący. Projekt uchwały na druku 93 także posiada pozytywną opinię-
stanowisko Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, 
proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń, proszę bardzo, Pan radny Adam 
Kośmider. 

Pan radny Kośmider – Szanowni Państwo, wybór Pana 
Maksymiliana Jarosza jest niczym innym jak upolitycznieniem Młodzieżowej Rady 
Miasta Leszna. Przypomnę tylko, że Pan Maksymilian Jarosz był asystentem 
społecznym Pana Posła Grzegorza Rusieckiego, czy w końcu kandydował z list 
Koalicji Obywatelskiej do Rady Miejskiej Leszna. Nie wiem, czy jest to próba 
stworzenia młodzieżówki Koalicji Obywatelskiej, ale klub Prawa i Sprawiedliwości 
nie poprze tej kandydatury. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Pan Tomasz 
Malepszy, proszę bardzo. 

Pan radny Malepszy – Staramy się unikać takich akcentów, jakie 
przed chwilą usłyszeliśmy, a tym bardziej kwestia dotyczy ogromnego dorobku 
samorządu miasta Leszna. Pamiętamy, wielu z nas pamięta, jak powstawała 
Młodzieżowa Rada, jakie były wtedy również niestety na tej sali, ze strony radnych 
i to doświadczonych radnych, że będzie to struktura, którą na pasku ówczesny 
Prezydent będzie prowadził i będzie to jego zaplecze, zaplecze, wtedy określone 
również w sensie politycznym, niekoniecznie partyjnym. I przekonany jestem, moje 
doświadczenie, ale nie tylko moje, że całe kadencje, te kilka, ponad 20 kilka lat 
udowodniły, że poradziliśmy sobie z tej współpracy i wykorzystaniu, w pozytywnym 
wykorzystaniu tych młodych ludzi. Tak na marginesie to określenie, które jest może 
ważne, istotne, że to jest, przepraszam, to jest nie pomocnik, tylko że ono 
niekoniecznie bo często w rozmowach młodzi ludzie, radni miasta Leszna, 
młodzieżowy radny, radni, świetnie nam wspomagają swoją opinią, swoimi 
ocenami, ale przede wszystkim swoją postawą. No, pamiętam, że to jest naprawdę 
dorobek Leszna i często w spotkaniach na Związku Miast koledzy prezydenci miast, 
nie tylko porównywalnych do Leszna, zazdrościli nam, że Leszno ma Młodzieżową 
Radę i nie poddajemy się właśnie politycznemu, upolitycznianiu tych, tego, tej 
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struktury samorządowej ważnej, istotnej, ona zresztą powstała w ustawie, zapisana 
chyba bodaj w II kadencji, więc ja nie mam żadnej wątpliwości, że młodzi ludzie 
wybrani na tą kadencję poradzą sobie nawet z sugestią wyrażoną przez kolegę 
Adama. Bałbym się takich, wypowiadania takich ocen, tym bardziej, że przecież też 
jest kolega w Radzie trzecią bodaj kadencję i chyba też doświadczał, że właśnie nie 
poddajemy się i nie dajemy się zwodzić tej łatwiźnie, jaką można byłoby, jaką 
mogłaby być prowadzenie polityczne Młodzieżowej Rady, więc damy sobie radę, bo 
nasze doświadczenie przez te 20 kilka lat nas tutaj będzie prowadziło. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję. Pan Prezydent, 
jeszcze ad vocem, proszę. 

Pan Prezydent Rusiecki – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja 
przede wszystkim chciałbym bardzo serdecznie podziękować Panu Prezydentowi 
Tomaszowi Malepszemu, bo ja również doskonale pamiętam początki 
Młodzieżowej Rady i zarzuty, jakie były wtedy jej stawiane. Myślę, Panie radny, 
Kośmider, że to, co właśnie Pan zrobił dzisiaj na sesji, to jest właśnie 
upolitycznianie. Niestety, to jest właśnie upolitycznianie, bo jeżeli ktoś widzi  
w człowieku zamiast jego kompetencji i merytoryki tylko to, że sympatyzuje z jakimś 
ugrupowaniem, czy środowiskiem politycznym, a nie widzi jego merytoryczności, to 
to jest upolitycznianie. I chcę Panu powiedzieć, że w historii ponad już 25-letniej 
Młodzieżowej Rady rzeczywiście niejednokrotnie próbowano wykorzystywać 
Młodzieżową Radę, także poprzez osoby jej opiekunów, do pewnych politycznych 
działań. Ja chcę Pana zapewnić, że jako Prezydent Miasta Leszna, ale też były 
Przewodniczący i radny Młodzieżowej Rady będę na to bardzo wyczulony, bo 
każdy, nawet młody człowiek, ma prawo posiadać swoje własne poglądy, a nie 
oznacza to, że Rada jako całość jest organem upolitycznionym. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Przechodzimy 
do głosowania, kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 93 
proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję 
bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  0 głosów przeciw,  
  4 głosy wstrzymujące się. 
 

Uchwała Nr VI/97/2024 
Jak w Załączniku Nr 49 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
23) rozpatrzenia petycji nr GP.152.7.2024 – DRUK Nr 94 – Jest na piśmie  

i stanowi Załącznik Nr 50 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Pana radnego Tomasza 
Malepszego, Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  
o przedstawienie projektu uchwały. 

Pan radny Malepszy – Panie Przewodniczący, petycja dotyczy 
likwidacji poprzez przeniesienie skateparku na Gronowie. Ten problem był 
dyskutowany przez mieszkańców miasta Leszna na spotkaniach z Panem 
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Prezydentem Łukaszem Borowiakiem jeszcze w tym roku i również z Panem 
Prezydentem Grzegorzem Rusieckim. I na tych spotkaniach nie uzyskał aprobaty 
ze strony mieszkańców, którzy nie bardzo rozumieli postawy mieszkańców 
Gronowa przylegających do tego obiektu do skateplazy. Natomiast komisja, której 
przewodniczę 22 października, też nie uzyskała ta petycja pozytywnej opinii. No, 
głównie opieraliśmy się o przede wszystkim zapisy planu miejscowego 
przestrzennego, który od lat miał wpisane funkcje rekreacyjne, sportowe, jak 
również tym, że badania natężenia hałasu nie wskazują na nadzwyczajną 
dolegliwość, tak jak petenci argumentowali. W związku z tym komisja jednogłośnie 
była przeciw tej petycji i ją odrzuciła. W związku z tym rekomenduje taką opinię-
stanowisko komisji Wysokiej Radzie. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję, Panie 
Przewodniczący. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę, nie mamy zgłoszeń, przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa 
radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 94 proszę o naciśnięcie przycisku. 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Zamykam głosowanie. Informuję Wysoką 
Radę, że uchwała na druku nr 94 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
19 głosów za,  
  2 głosy przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się, 
  1 osoba nie głosowała. 
 

Uchwała Nr VI/98/2024 
Jak w Załączniku Nr 51 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
24) rozpatrzenia petycji nr GP.152.8.2024 – DRUK Nr 95 – Jest na piśmie  

i stanowi Załącznik Nr 52 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Pana 
Przewodniczącego Tomasza Malepszego o rekomendację projektu uchwały. 

Pan radny Malepszy – Projekt dotyczy zaniechania budowy boiska 
sportowego koszykówki w formie streetballu. Takie zamysły i takie możliwości są, 
natomiast po dyskusji również z udziałem mieszkańców Leszna, którzy tą petycję 
składali, po argumentach przedstawionych przez przedstawicieli urzędu, komisja 
odrzuciła zasadność tej petycji. W związku z tym taką opinię, taką ocenę 
rekomenduje Wysokiej Radzie. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję, Panie 
Przewodniczący. Mamy pozytywną opinię-stanowisko Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę 
zgłoszeń, nie mamy zgłoszeń. Przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa 
Radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 95? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 95 
została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  



31 
 
20 głosów za,  
  2 głosy przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się. 
 

Uchwała Nr VI/99/2024 
Jak w Załączniku Nr 53 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
25) rozpatrzenia petycji nr GP.152.9.2024 – DRUK Nr 96 – Jest na piśmie  

i stanowi Załącznik Nr 54 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Bardzo proszę, Panie 
Przewodniczący Malepszy o rekomendację projektu uchwały.  

Pan radny Malepszy – Petycja dotyczy zamówienia badania opinii 
publicznej w zakresie sprawdzenia rozpoznawalności Leszna w wyniku promocji 
miasta przez sport. Omawialiśmy ją na komisji 22-go, dyskusja z udziałem również 
Pana naczelnika Wydziału Kultury i Sportu, nie znalazła ta petycja opinii pozytywnej 
komisji. Argumenty były również takie, że w przeszłości takie badania były 
prowadzone, a jeśli będzie ich potrzeba, zasadność, to w trakcie realizacji budżetu 
takie zadanie nałożymy na siebie. Także petycja nie została zaakceptowana przez 
Komisję Wniosków, Skarg i Petycji. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Informuję, że 
projekt uchwały na druku nr 96 posiada pozytywną opinię-stanowisko Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. 
Zamykam listę, nie widzę zgłoszeń, więc przystępujemy do głosowania. Kto  
z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 96? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku 
96 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
22 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  1 głos wstrzymujący się. 
 

Uchwała Nr VI/100/2024 
Jak w Załączniku Nr 55 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
26) przekazania wniosku według właściwości – DRUK Nr 97 – Jest na piśmie  

i stanowi Załącznik Nr 56 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Bardzo proszę Pana 
Przewodniczącego Tomasza Malepszego o przedstawienie projektu uchwały. 

Pa radny Malepszy – Tak, Pan Przewodniczący zasugerował właśnie 
rozwiązanie tej tego wniosku, złożonego przez mieszkańca Leszna, dotyczy 
przebudowy skrzyżowania ulic Opalińskich, Narutowicza i Zacisza. Wniosek 
skądinąd może zasadny, ale kompetencja tutaj jednomyślna dla Pana Prezydenta. 
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Pan Prezydent zresztą na spotkaniu komisji zadeklarował zasadność w przyszłości 
realizacji tej inwestycji. W związku z tym komisja była jednomyślnie, jeśli chodzi  
o przekazanie wedle kompetencji tego wniosku. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Tutaj także mamy 
pozytywną opinię-stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń, nie mamy 
zgłoszeń, więc przystępujemy do głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały na 
druku nr 97? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 97 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/101/2024 
Jak w Załączniku Nr 57 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
27) rozpatrzenia wniosku mieszkańca Leszna – DRUK Nr 98 – Jest na piśmie  

i stanowi Załącznik Nr 58 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie proszę Pana 
Przewodniczącego Tomasza Malepszego o prezentację projektu. 

Pan radny Malepszy – Dziękuję bardzo. Wniosek rozpatrywany, 
wnioskodawca uważał, że rok 2025 powinien być Rokiem Króla Stanisława 
Leszczyńskiego. Uzasadnienie związane jest oczywiście z wkładem króla w rozwój 
miasta Leszna. Tutaj wnioskodawca nawiązywał również do tego, co jest od paru 
lat również za sprawą Pana Prezydenta Łukasza Borowiaka, kolejne lata są latami 
osób bądź związanych bezpośrednio z Lesznem, bądź na pewno z krajem,  
z państwem polskim, ich wkładu do rozwoju Leszna. W przyszłości być może, że 
ten wniosek znajdzie realizację, natomiast tutaj byliśmy jednomyślni jako komisja, 
że wniosek jest bezzasadny na tę część, na tę chwilę, na ten rok. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Tutaj także 
mamy pozytywną opinię-stanowisko komisji. Otwieram listę zgłoszeń do dyskusji, 
proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń, nie ma zgłoszeń, więc głosujemy, kto 
z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały na druku nr 98? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Wysoką Radę, że uchwała na druku 
nr 98 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/102/2024 
Jak w Załączniku Nr 59 
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Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
28) rozpatrzenia wniosku mieszkańca Leszna – DRUK Nr 99 – Jest na piśmie  

i stanowi Załącznik Nr 60 do niniejszego protokołu. 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Ponownie. Proszę Pana 
Przewodniczącego Malepszego o prezentację. 

Pan radny Malepszy – Dziękuję, Panie Przewodniczący. Wniosek 
dotyczy przepisania umowy najmu w lokalu przy ul.  Bolesława Chrobrego na rzecz 
mieszkańca Leszna, który ten wniosek przedkłada komisji, tym samym Wysokiej 
Radzie. Wniosek rozpoznawaliśmy na posiedzeniu 22 października. Swoje 
stanowisko przedstawiła również Pani dyrektor Miejskiego Zakładu Budynków 
Komunalnych, w którym pozytywnie odniosła się do prośby mieszkańca Leszna  
i tym samym również komisja takie stanowisko, taką opinię, taką ocenę tego 
wniosku przedstawia Wysokiej Radzie, że jest on zasadny. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję, Panie 
Przewodniczący. Tu także pozytywna opinia-stanowisko Komisji. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę, nie mamy zgłoszeń, 
przystępujemy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem uchwały 
na druku nr 99? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję 
Wysoką Radę, że uchwała na druku nr 99 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/103/2024 
Jak w Załączniku Nr 61 

 
Kolejny projekt uchwały w sprawie; 
 
29) wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu w trybie bezprzetargowym na lokal 

użytkowy w budynku przy ul. Bolesława Chrobrego 11 w Lesznie – DRUK  
Nr 100 – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 62 do niniejszego protokołu. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę Panią Aldonę Zielonkę, 

dyrektorem MZBK o rekomendację projektu uchwały. 
Pani Zielonka, dyrektor MZBK – Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado, Panie Prezydencie, szanowni Państwo, nieruchomość przy ul.  Bolesława 
Chrobrego 11 jest zabudowana budynkiem wielolokalowym, w którym również 
znajduje się lokal użytkowy o powierzchni 34 m. Obecny najemca prowadzi tam 
działalność gospodarczą i złożył wniosek w sprawie przepisania wyżej 
wymienionego lokalu na żonę, ponieważ chcieliby prowadzić dalszą działalność 
gospodarczą. I w związku z powyższym w obowiązującym stanie prawnym 
wynikającym z przepisu art. 18 ust. 2 pkt 9 ustawy o samorządzie gminny oraz art. 
25 ust. 2 i art. 23 ust. 1 pkt 7 ustawy o gospodarce nieruchomościami, w odniesieniu 
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do nieruchomości wchodzących w skład zasobu gminnego, zawarcie umowy 
wymaga zgody Rady Miejskiej Leszna. Odstąpienie od obowiązku trybu 
bezprzetargowego zawarcia umowy dzierżawy znajduje uzasadnienie prawne w art. 
37 ust. 4 wyżej wymienionej ustawy. Mając na powyższe na uwadze uznaję tą 
uchwałę za zasadną. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Komisja 
Rozwoju i Infrastruktury wyraziła pozytywną opinię-stanowisko. Otwieram listę 
zgłoszeń do dyskusji, proszę o zgłoszenia. Zamykam listę zgłoszeń, nie mamy 
zgłoszeń, przechodzimy do głosowania. Kto z Państwa radnych jest za podjęciem 
uchwały na druku nr 100 proszę naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję bardzo. Informuję Państwa radnych, że uchwała na druku  
nr 100 została podjęta. 
 
Uchwała została podjęta:  
23 głosy za,  
  0 głosów przeciw,  
  0 głosów wstrzymujących się. 
 

Uchwała Nr VI/104/2024 
Jak w Załączniku Nr 63 

 
 
Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Proszę o zgłoszenia radnych, 
którzy złożyli swoje interpelacje i chcieliby je odczytać. Zamykam listę zgłoszeń  
w kolejności zgłoszeń. Pan radny Tomasz Mikołajczak, proszę bardzo. 

Pan radny Mikołajczak – Szanowni Państwo, przeczytam swoje  
2 interpelacje o bardzo zbliżonym charakterze. Bardzo mnie cieszy, że na przyszły 
rok planowana jest budowa nowej nawierzchni na ul. Zachodniej na leszczyńskim 
Zatorzu. Chciałbym jednak zwrócić uwagę, że w ramach ul. Zachodniej funkcjonuje 
jedno rozgałęzienie, tzw. sięgacz w kierunku południowym jako przed przedłużenie 
ul. Pszenicznej. Jest to ponad 200 metrowy fragment ul. Zachodniej, który nie jest 
objęty planowaną inwestycją. W imieniu mieszkańców tego odcinka zwracam się  
z prośbą o wykonanie chociażby oświetlenia ulicy na tym fragmencie. Mieszkańcy 
obawiają się, że po wykonaniu kompleksowego remontu głównego odcinka  
ul. Zachodniej nie będą mogli liczyć na jakiekolwiek inwestycje na wspomnianym 
fragmencie – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 64 do niniejszego 
protokołu. I druga interpelacja; na spotkaniu Prezydenta z mieszkańcami dzielnicy 
Zaborowo kilku mieszkańców ul. Ustronie i Źródlana dopytywało o możliwość 
wykonania oświetlenia ich ulic. W związku z tym proszę o informację, czy istnieje 
możliwość wykonania oświetlenia tych ulic w najbliższym czasie. Ulice Źródlana  
i Ustronie zamieszkałe są od kilkunastu lat, a ich mieszkańcy zauważają, że w wielu 
innych ulicach w Lesznie, że przy wielu innych ulicach w Lesznie, które powstały 
znacznie później, oświetlenie uliczne jest już zamontowane – Jest na piśmie  
i stanowi Załącznik Nr 65 do niniejszego protokołu. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję, Panie radny. Proszę 
bardzo, Pan radny Marek Wein. 
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Pan radny Wein – Szanowni Państwo, moja interpelacja też dotyczy 
oświetlenia, ale oświetlenia już istniejącego mianowicie ul. Mjr. Hubala, która jest 
na odcinku od ul. Bolesława Chrobrego, Bolesława, przepraszam, Prusa do  
ul. Szpunarów bezpośrednio sąsiaduje z przedszkolem nr 10. Wybudowane na tym 
odcinku oświetlenie, to są tam bodajże 2, tylko chyba, czy 3 lampy, nie spełniają  
w tej chwili swojego zadania, dlatego że drzewa urosły i te lampy stoją za drzewami. 
Także prośba jest, żeby dokonać przestawienia tych lamp. To już wykonawcy, że 
tak powiem, zrobią, jak będzie najlepiej, a jest to jako poprawa bezpieczeństwa, 
szczególnie w okolicach przedszkola, bo jesteśmy, ja bym uważał, jako pilną tą 
interpelację, dlatego że jesteśmy w takim okresie, gdzie jest długo ciemno  
i wcześnie ciemno – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 66 do niniejszego 
protokołu. Dziękuję bardzo. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Teraz ja 
pozwolę sobie na swoje 3 interpelacje. Jak jesteśmy w temacie oświetlenia, to 
pozostaniemy. Już co prawda wczoraj na komisji o to pytałem, ale chciałbym 
powtórzyć, w sprawie oświetlenia skateplazy  – Jest na piśmie i stanowi Załącznik 
Nr 67 do niniejszego protokołu. Nie czytając całego wstępu uważam, że w 
obecnych czasach, w których młodzież coraz częściej czasu spędza w domu, przed 
telefonami, w komputerach, powinniśmy robić wszystko, aby umożliwić im dostęp 
do uprawiania sportu. Wg mojej opinii to nie szybko zapadający zmrok, czy krótsze 
dni powinny decydować o oświetleniu obiektu, a panujące warunki atmosferyczne. 
Oczywistym jest, że w przypadku śniegu, zamarzniętej wody i tym podobnych nikt 
nie powinien korzystać z obiektu, więc gaszenie światła w takich przypadkach jest 
w pełni uzasadnione. Lecz jeżeli na obiekcie można uprawiać sport bez czynników 
zwiększających ryzyko kontuzji, to myślę, że należy utrzymywać oświetlenie w 
godzinach otwarcia obiektu i umożliwić młodym ludziom w pełni korzystanie z niego. 
W związku z powyższym zwracam się do Pana Prezydenta z jednoczesną prośbą 
oraz pytaniem, czy w sezonie jesienno-zimowym, przy sprzyjających warunkach 
pogodowych, istnieje możliwość włączania oświetlenia na skateplazie po zmroku. 
Druga interpelacja dotyczy ogródków wiedeńskich na leszczyńskim rynku. Każdego 
roku od wiosny aż do początku jesieni leszczyński rynek pełni ogródków 
wiedeńskich, z których oferty, szczególnie w weekendy, bardzo często korzystają 
mieszkańcy i goście naszego miasta. Zgodnie z załącznikiem nr 1 do uchwały Rady 
Miejskiej Leszna z dnia 8 lutego 2024 roku, termin rozpoczęcia prowadzenia 
działalności gospodarczej w ogródkach wiedeńskich nie może być wcześniejszy niż 
15 kwietnia, a zakończenie nie późniejszy 30 listopada danego roku 
kalendarzowego. W wielu miastach ogródki wieleńskie funkcjonują przez cały rok. 
Uważam, że w konsultacji z przedsiębiorcami prowadzącymi działalność na rynku 
także miasto Leszno powinno umożliwić działania ogródków przez okres zimowy, 
co znacznie uatrakcyjniłoby funkcjonowanie starówki, oczywiście na takich 
zasadach, aby ogródek rzeczywiście funkcjonował, a nie pełnił funkcję magazynu 
sprzętu. W związku z powyższym zwracam się z zapytaniem, jakie jest stanowisko 
Pana Prezydenta w powyższej sprawie oraz czy istnieje możliwość funkcjonowania 
ogródków wieleńskich na rynku przez cały rok – Jest na piśmie i stanowi 
Załącznik Nr 68 do niniejszego protokołu. I trzecia interpelacja w sprawie 
prowadzenia Centralnego Rejestru Umów Miasta Leszna. Jawność 
i transparentność to dwa słowa, które powinny być kluczem do funkcjonowania 
każdego samorządu, szczególnie jeżeli chodzi o finanse publiczne. W Biuletynie 
Informacji Publicznej Miasta Leszna od 2015 roku prowadzony jest Centralny 
Rejestr Umów, w rejestrze wpisuje się takie dane jak datę umowy i numer itp. 
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Uzupełnianie takich danych i publikowanie daje możliwość mieszkańcom kontroli 
ponoszonych przez miasto wydatków. Jednakże w ostatnich latach bardzo często 
w wielu rubrykach rejestru pojawia się zapis „Informacja objęta klauzulą poufności”. 
O ile wyjątkowych sytuacjach wymagających dochowania tajemnicy ze względu np. 
na dobro sprawy taki zapis może i powinien być stosowany, o tyle uważam, że  
w rejestrach miasta Leszna jest on nadużywany. Jeżeli jakaś informacja musi zostać 
utajniona, to moim zdaniem powinien zostać podany powód jej tajności. Dalece 
niezrozumiałe są dla mnie zapisy o klauzuli poufności, np. wartości umowy  
z Miejskim Zakładem Zieleni, czy Miejskim Zakładem Oczyszczania. Co więcej,  
w rejestrze pojawiają się także umowy, w których zarówno w tabelach „Kontrahent”, 
„Przedmiot umowy” oraz „Wartość” i „Okres obowiązywania” wszędzie pojawia się 
zapis „Informacja objęta klauzulą poufności”. W związku z powyższym zwracam się 
z następującymi pytaniami: czy miasto Leszno ma określone zasady, w których 
przypadkach umowy, i jakie dane należy obejmować klauzulą poufności oraz czy 
do tej pory klauzula wynikała z potrzeby miasta, czy z potrzeb kontrahenta? Czy 
istnieje możliwość odtajnienia pozycji objętych klauzulą poufności w Centralnym 
Rejestrze Umów z roku 2023 i 2024? Jeżeli nie, to, czy można dopisać w Rejestrze, 
jaki był powód stosowania tej klauzuli? Czy istnieje możliwość stałego 
uwarunkowania w Urzędzie Miasta Leszna podpisywania umów z kontrahentami 
pod warunkiem pełnej jawności, dotyczącej przedmiotu oraz kwoty umowy – Jest 
na piśmie i stanowi Załącznik Nr 69 do niniejszego protokołu. Dziękuję bardzo. 
I Pani radna Ewa Rosik. 

Pani radna Rosik – Szanowny Panie Prezydencie, Panie 
Przewodniczący, szanowni Państwo, mam jedną interpelację i jedno zapytanie. 
Pierwsze dotyczy prośby o zweryfikowanie, przedstawienie dostępności 
mieszkańców miasta Leszna do sieci światłowodu. Mając na uwadze prośbę  
o zweryfikowanie dostępności mieszkańców Leszna do sieci światłowodu, posłużę 
się konkretnym przykładem, który zgłosił mieszkaniec Leszna. Na ul. Kołłątaja  
w Lesznie kilka lat temu miała miejsce akcja przyłączania posesji do światłowodu. 
Procedura wyglądała w ten sposób, że mieszkańcy wyrazili chęć podłączenia, 
następnie byli umawiani na termin podpisania dokumentów, ale panowie, którzy 
zebrali deklaracje, się nie pojawili. Efekt był taki, że część posesji została 
przyłączona, a część do dnia dzisiejszego nie. Do dyspozycji mieszkańców w tej 
chwili jest albo internet mobilny, albo radiowy. Niestety, żaden z nich nie ma 
przesyłu i jakości światłowodu. Z dostępnych informacji wynika, że ta sytuacja miała 
miejsce w ramach wsparcia „Powszechny dostęp do szybkiego internetu” 
prowadzonego przez Program Operacyjny „Polska cyfrowa na lata 2014-2020”, co 
potwierdza magistrat o wyrażeniu zgody na zajęcie pasa drogowego na ten cel. 
Zdaję sobie sprawę, że nie jest to zadanie leżące w gestii miasta, jednak sprawa 
wydaje się być na tyle ważna, że mieszkańcy zwrócili się uwagami. Pytanie 
pierwsze, dlaczego w naszym mieście są ulice, gdzie doprowadzono światłowód 
wyłącznie do części posesji? Drugie, czy znane są powody zaniechania przyłącza 
do światłowodu w ramach wyżej wymienionego projektu do pozostałych posesji na 
ul. Kołłątaja, co do których mieszkańcy złożyli wstępną chęć przyłączenia i jak 
wygląda realna dostępność mieszkańców miasta Leszna do sieci światłowodu?  
– Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 70 do niniejszego protokołu. Natomiast 
drugie zapytanie dotyczy niemożliwości skorzystania z uruchomionego przez Urząd 
Miasta Leszna programu „Profilaktyka i wczesne wykrywanie osteoporozy dla 
mieszkańców Leszna na lata 2023-2025”. Z niemożnością skorzystania z tego 
programu zwróciła się do mnie mieszkanka Leszna, która jak przekazała,  
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w październiku 2023 roku na stronie www.leszno.pl znalazła się informacja o tym 
programie, a także że z tego programu skorzysta około 1000 mieszkanek Leszna. 
Czekała na informację o uruchomieniu programu, ale tej informacji na tej stronie do 
dziś nie ma. Pani nie widziała żadnego plakatu ani nie widziała, nie znała żadnej 
informacji o uruchomieniu zapisów, a po kontakcie z Wydziałem Spraw 
Obywatelskich usłyszała, że zapisy już się skończyły i wyczerpany jest limit 601 
osób na ten rok. Otrzymała informację, aby zapisać się w przyszłym roku. Dlatego 
zwracam się z pytaniem, czy możliwe jest, aby ogłoszenie o nowych zapisach na 
kolejny rok, o tym informować również na stronie www.leszno.pl, a także czy 
możliwe jest zapisanie tej pani na listę osób oczekujących, aby w przypadku 
rezygnacji przez kogoś z badania, mogła ona przyspieszonym terminie udać się na 
to badanie? – Jest na piśmie i stanowi Załącznik Nr 71 do niniejszego 
protokołu. Dziękuję. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. To wszyscy 
radni, którzy chcieli odczytać swoje interpelacje, więc przechodzimy do pkt 6. 

 
 

Pkt 6 Wolne głosy i wnioski 
 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Czy ktoś z Państwa chciałby 
zabrać głos? Pan radny Damian Szymczak, witamy po przerwie, proszę bardzo. 

Pan Szymczak – Słychać mnie? Pozwolicie Państwo, że na siedząco. 
Witam przede wszystkim Panie Prezydencie, Wysoką Radę. Proszę Państwa, ja 
chciałem zabrać głos w sprawie patrona przyszłorocznego miasta Leszna i chciałem 
tak być może już trochę rozpaczliwie, ale w ogóle przede wszystkim może się 
przedstawię. Nazywam się Damian Szymczak, jestem już byłym mieszkańcem 
Leszna i bardzo z tym miastem przez 50 lat i cały czas związany, bo prawie 50 lat 
tutaj mieszkałem. Jestem też regionalistą, no i właśnie w przyszłym roku, tak, 
przypada kolejny rok, kolejny patron, no niestety, tutaj tak trochę może rozpaczliwie, 
ale no nie mam też czasu śledzić wszystkich rzeczy, który się przygotowuje  
w Lesznie. Otóż, proszę Państwa w przyszłym roku mamy rocznicę, która po prostu, 
nie wiem, się domaga, prosi, błaga, 150. rocznicę urodzin Józefa Góreckiego, czyli 
Kwaśnego, 8 maja. Najbardziej znanego, popularnego, już na pewno najbardziej 
wpływowego mieszkańca w całych dziejach, przynajmniej tych polskich, miasta 
Leszna, za niemieckiej, jakieś tam okupacji nie odpowiadam. Cóż, powiem tak 
Panom, w roku 1919 i 1920 stalibyście przy nim wszyscy na baczność. To już taka 
ciekawostka historyczna, w tym czasie, kiedy Leszno odzyskiwało niepodległość, 
tak, która jest tak dumnie obchodzona i słusznie 17 stycznia, stanął na czele straży 
obywatelskiej. Tu się nikt nie bawił w demokrację, wszyscy mężczyźni w Lesznie, 
Polacy zdolni do noszenia broni, byli zobowiązani, żeby mu się podporządkować, 
tu oczywiście można by długie wykłady. Jeszcze taką ciekawostkę, w okresie 
międzywojennym było mało pomieszczeń, w których można by się było spotykać, 
organizacji było dużo. To doprowadzało do sporów, kłótni, jakiś konfliktów, no 
i w końcu postanowiono, postanowiono stworzyć związek towarzystw, na czele tego 
związku towarzystw postawiono Józefa Góreckiego jako najbardziej wpływowego 
mieszkańca w Lesznie. I on dosłownie ustawiał całe miasto, bo on decydował gdzie, 
która organizacja, w jakim mieście, w jakim przepraszam punkcie, kiedy się spotyka, 
jak są uroczystości, gdzie, kto, za kim stoi, no nie wyobrażam sobie, żeby dzisiaj był 
ktoś z takim autorytetem. Także no myślę, że przedstawiać nie trzeba, to był 
absolutnie najwybitniejszy, a na pewno najbardziej wpływowy mieszkaniec Leszna. 
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Mieszkaniec Leszna, który odegrał przełomową, decydującą rolę, jak nikt inny  
w odzyskaniu przez nasze miasto niepodległości w 1920 roku. Najdelikatniej 
mówiąc, z ciężkim zdziwieniem zauważyłem, że go, no nie uczczono, rozumiem, że 
jest to takie straszne niedopatrzenie. I tutaj, żeby już nie przedłużać, mój apel  
o przyszłym roku. Wiem, że mamy tutaj Rok Maciejewskiego, oczywiście jestem za, 
natomiast apel, aby też dołączyć, apeluję po prostu, aby dołączyć Rok Józefa 
Góreckiego. Dlaczego nie może być dwóch patronów, a naprawdę można to jeszcze 
zrobić. 

Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 
jakieś inne głosy? Nie widzę. Szanowni Państwo, przypominam, że jutro o godzinie 
14.00 widzimy się tutaj, na tej sali sesyjnej, wspólne posiedzenie komisji w sprawie 
prezentacji budżetu. Rozpoczynamy też prace nad budżetem, wszystkie 
posiedzenia komisji są albo i będą niedługo w e-Sesji. 19 grudnia planowana jest 
kolejna sesja, sesja budżetowa, a na początku grudnia postaram się Państwu podać 
plan sesji na cały kolejny rok, tak, żebyśmy mogli zaplanować. Państwa radnych, 
też proszę żeby do Przewodniczących komisji zgłaszać propozycje planu pracy 
komisji na kolejny rok. 

 
 

Pkt 7. Zakończenie obrad. 

 
Pan Przewodniczący Józefowicz – Dziękuję bardzo. Zamykam 

obrady VI Sesji Rady Miejskiej Leszna. 
    

       

      Protokołował:                                                Przewodniczący obrad: 

     Szymon Hebisz      
                                                             Przewodniczący  

                                                                             Rady Miejskiej Leszna 
 
                                                                                 Patryk Józefowicz 
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Wyniki głosowania jawnego przeprowadzonego podczas V Sesji Rady Miejskiej 

Leszna w dniu 21 listopada 2024 roku – Są na piśmie i stanowią Załącznik  

Nr 72 do niniejszego protokołu.  
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